
به پایان، سلام کن
دیروز صفحه توییتری فارسی زبان وزارت 
امور خارجه رژیم صهیونیستی، پستی را 
منتشــر کرد و تولد ۷۲ سالگی این رژیم 
را تبریک گفــت. کاربران فضای مجازی 
هــم بلافاصله در واکنش به این پســت، 
کامنت گذاشتند. چند نمونه از کامنت ها 
را بخوانید: »غصب ۷۲ ساله فلسطین بر 
غاصبانش مبارک... طرف ســن کشورش از سن درختای خیابون ولیعصر ما 
کمتــره بعد ادعای امپراتوری منطقه رو می کنه... پیر شــدی دیگه به پایان 
ســلام کن...این روزای آخر رو خوش باشــید... عمرتون از کلاغای محله ما 

کمتره که... «!

فقط 15 نفر
اینکه با شیوع کرونا درس و مدرسه تقریباً 
تعطیل نشد و به صورت آنلاین ادامه پیدا 
کرد خوب اســت، اما دسترسی نداشتن 
خیلی ها به امکانــات لازم برای آموزش 
مجازی هم خودش حکایتی اســت. یک 
کاربر فضای مجازی با انتشار عکسی در 
توییتر نوشته: »در سیستان و بلوچستان 
خیلی از دانش آموزان برای تهیه لوازم تحریر مشکل دارن چه برسه به گوشی 
و تبلت... یک معلم که در چند روســتا تدریــس می کنه، می گفت: از ۲00 
دانش آموز من فقط 30 نفر به گوشــی دسترسی دارن و فقط 15 نفر گوشی 

مال خودشونه«.

فقط یک کیلو آرد
یکی دو روز پیش ویدئوی جالبی از بازیگر 
معروف بالیوود یعنی »امیرخان« یا همان 
عامر خان در فضای مجازی پخش شد که 
شاید خوب باشد سلبریتی های وطنی هم 
آن را ببینند. این بازیگر هندی برای فقرا 
فقط یک کیلــو آرد در نظر گرفته بود و 
آن را توزیع می کرد! البته آن هایی که این 
هدیه ناقابل را از امیرخان گرفتند وقتی به خانه شــان رفتند متوجه شــدند 
15هزار روپیه هم داخل آردها جاســازی شــده! ظاهراً آقای بازیگر خواسته 
آن هایی که واقعاً نیازمند هستند و یک کیلو آرد هم برایشان غنیمت است از 

این کمک برخوردار شوند.

ژیان کروک!
ژیان برای خیلی از ما ایرانی ها یک خاطره 
و نوستالژی اســت. منتها همه خاطره ها 
و تصاویری که امروزی ها در ذهن دارند، 
مختص به ژیان های معروف ســواری یا 
سقف دولوکس است. نوع محروم و مظلوم 
این ژیان ها که حالت وانت داشت، »ژیان 
مهاری« بود که ظاهرش تشکیل می شد از 
چهار چرخ، یک فرمان و دنده و چند تکه 
فلز صاف و ساده به عنوان بدنه! یک کاربر فضای مجازی عکسی از ژیان مهاری 

در ارومیه را با عنوان »ژیان کروک« منتشر کرده که دیدنی است. 

روایت اول
آخرالزمان شهاب سنگی!

 محمد تربت زاده یادتان می آید حدود یک ماه پیش 
رسانه های دنیا به نقل از ناسا خبری را درباره برخورد 
شهاب  ســنگ به کره زمین منتشر کردند؟ بر اساس 
اخبار منتشر شده در فضای مجازی، این شهاب سنگ 
باید روز گذشته در ساعت ۹ و 5۶ دقیقه زمان جهانی 
به کره زمین برخورد می کرد! یعنی شما در این ساعت 
واقعاً احساس نکردید شــهاب سنگی به گوشه ای از 

شهر یا محله تان اصابت کرده باشد؟
هرچند شایعه برخورد این شهاب سنگ به زمین هنوز 
در فضای مجازی داغ اســت و کاربــران با آن جوک 
می ســازند، اما متخصصان مدتــی پیش گفته بودند 
که براساس محاسبات و برآورد های علم نجوم امکان 
برخورد این شهاب ســنگ کــه از فاصله ۶.3 میلیون 
کیلومتری زمین عبور می کند، تقریباً نزدیک به صفر 

است. 
بد نیست بدانید که پدیده ورود شهاب سنگ ها به جو 
زمین موضوع تازه ای نیســت و پیش از این هم بارها 
اتفاق افتاده اما دلیل اینکه این شهاب ســنگ ها هیچ 
وقت به زمین آســیب جدی نزده انــد، برمی گردد به 
خاصیت های جالب نجومی. بارش شــهابی، پدیده ای 
اســت که به وفــور اتفــاق می افتد، امــا زمانی که 
شهاب سنگ ها با هر اندازه ای وارد جو زمین می شوند 
به طور کامل می ســوزند یا در نهایت به یک ســنگ 

کوچک چند سانتیمتری تبدیل می شوند. 
بحث عبور شهاب ســنگ های غول پیکر مثل همین 
شهاب سنگ حاشیه ســاز اخیر هم موضوع جدیدی 
نیست و این دست شهاب سنگ ها هرچند سال یک بار 

از کنار زمین عبور می کنند. 
محسن جواهریان، استاد نجوم مرکز تحقیقات نجوم 
و اختر فیزیک مراغه هم درباره شهاب سنگ جنجالی  
این روزها توضیح داده که اگر این شهاب ســنگ را به 
شکل کره درنظر بگیریم شعاع آن یک کیلومتر است 
و اگر فاصله زمین تا مــاه را تقریباً برابر با 3۸۴ هزار 
کیلومتر در نظر بگیریم، محاسبه ها نشان می دهد که 
این شهاب ســنگ تقریباً از 1۶ برابری فاصله زمین تا 
ماه گذشته است. سرعت حرکت این شهاب سنگ هم 
احتمالاً چیزی است در حدود ۸ تا ۹ کیلومتر بر ثانیه.

گذشــته از این شهاب ســنگ که از کنار زمین عبور 
کــرد، اما متخصصــان می گویند احتمــال برخورد 

شهاب سنگ های غول پیکر با کره زمین وجود دارد. 
بر اســاس تحقیقاتی که تا امــروز روی این موضوع 
صورت گرفته، اگر شهاب سنگی با ابعاد چندکیلومتر 
و یــا حتی چند صد متر به زمین برخورد کند قدرت 
تخریــب آن چندین هزار برابر بمب اتمی خواهد بود 

که در هیروشیما منفجر شد! 
اگــر کمی تخصصی تر بخواهیم بگوییــم، باید این را 
درنظر بگیرید که مدار گردش زمین و شهاب سنگ ها 
با هم متفاوت است. مدار زمین بیضی یا بسیار نزدیک 
به دایره است اما شهاب سنگ ها مداری هذلولی را طی 
می کنند. شهاب سنگ ها در مدار خود و زمین نیز در 
مــدار خود حرکت می کنند. اگر دو مدار با هم تلاقی 
داشته باشــند و از طرف دیگر دو جرمی که روی دو 
مدار متفاوت حرکت می کنند، در آن لحظه در نقطه 

تلاقی دو مدار قرار گیرند، برخورد صورت می گیرد.
به جز شهاب سنگ غول پیکری که روز گذشته از کنار 

کره زمین عبور کرد، شهاب ســنگ غول پیکر دیگری 
 هم توســط متخصصان شناسایی شــده که نامش را 

» آپوفیس« گذاشته اند. 
براساس محاســبه ها و تخمین های زده شده توسط 
دانشــمندان، شهاب سنگ آپوفیس در سال ۲0۲۹ از 
فاصلــه 30 هزار کیلومتری زمیــن عبور می کند که 

فاصله نسبتاً نزدیکی با زمین است.
پس زیاد خودتان را درگیر شایعه های عجیب و غریب 
فضای مجــازی درباره پایان دنیــا از طریق برخورد 

شهاب سنگ ها نکنید!

روایت دوم
 مهندسی آمار کرونا؟

گزارش شبکه ایران اینترنشنال را که از روز گذشته در 
شبکه های اجتماعی ترند شده احتمالاً دیده اید. در این 
گزارش، خبرنگار اینترنشنال ادعا می کند که توانسته 
به یکی از سامانه های وزارت بهداشت دست پیدا کند. 
سامانه ای که نشان می دهد، آمار مبتلایان و فوتی های 
کرونا با تأخیر در ســامانه ها ثبت می شود و آمار های 

ثبت شده کمتر از عدد های واقعی است.
به ادعای این شــبکه، اطلاعات تمام بیماران کرونایی 
در سامانه وزارت بهداشت ثبت نشده و در استان هایی 
مثل قم و لرســتان بیش از ۷0 درصد نتیجه تســت 

بیماران ثبت نشده است.
خبرنگار اینترنشــنال در این گزارش سندی را نشان 
می دهد که بر اســاس آن اطلاعات مبتلایان به کرونا 
از ســه تا بیش از ۲0 روز با تأخیر در سیستم وزارت 
بهداشــت ثبت شده است. اینترنشنال همچنین ادعا 
می کند که در استان هایی مثل قم، گلستان، خراسان 
رضوی، آذربایجان شرقی و تهران از 10 تا 3۲ درصد 
اطلاعات با تأخیر ثبت شــده اســت و با این تفاسیر 

آزمایش ها را نادرست اعلام می کند.
ماجرای مهندســی آمار کرونا امــا آن قدر در فضای 
مجــازی جنجال به پا کرد که جهانپور، ســخنگوی 
وزارت بهداشت مجبور شد به آن واکنش نشان دهد. 
آقای ســخنگو درباره این موضوع گفته است: »برخی 
اظهارنظرها در خصوص کرونا سیاســی است، افرادی 
که کارمند سرویس های اطلاعاتی هستند در گرداندن 

رسانه  فارسی زبان خارج از کشور نقش دارند«.
ســخنگوی وزارت بهداشــت در ادامه، درباره سامانه 
HIS کــه ایران اینترنشــنال به آن دسترســی پیدا 
کــرده، توضیح می دهد: ما از HIS بیمارســتانی آمار 
روزانه بیماران کرونایــی را نمی گیریم، چراکه هنوز 
ارتباط این اتصال و درگاه مشــترک را در این سامانه 
نداریم، این ســامانه ها آفلاین هستند و ممکن است 
بعضاً آمار هفتگی را هم نداشــته باشــند. ما از مسیر 
و ســامانه دیگری که این دوســتان اطــلاع ندارند، 
اطلاعات بیماران و فوتی های کرونایی را به روز داریم 
و ماکسیمم اختلاف آمار ما با اطلاعات آزمایشگاهی 
و مراکز درمانی ۲۴ ســاعت اســت، ما به هیچ وجه 
اطلاعات خود را از HIS بیمارستان نمی گیریم و برای 
اطلاعات ســریع این سامانه را انتخاب نکرده ایم و در 
معاونت  های بهداشــت و درمان سامانه های مختلفی 
داریم که هر کدام کاربــرد خود را دارند. ما اطلاعات 
را از ســامانه ای به روز می گیریم و سامانه ای که این 
رسانه ها اعلام کردند، بعضاً تا ۴5 روز اطلاعات به روز 

نخواهد شد.

روایت سوم
قرص های آرام بخشِ ولیعهد

کتاب جنجالی »عربده کش ریاض« مدت هاست که در 
فضای مجازی جنجال به پا کرده است. این کتاب که 
به قلم »سعود السبعانی« منتشر شده، تلاش می کند 
زوایای تاریک زندگی »سلمان بن عبدالعزیز« پادشاه 
عربستان و فرزندش »محمد بن سلمان« ولیعهد این 

کشور را روایت کند.
تاکنون ۶ قســمت از این کتاب منتشــر شده بود و 
هفتمین قسمت آن هم به تازگی انتشار یافته که به 

پشت پرده های زندگی محمد بن سلمان می پردازد. 
جدیدترین جلد کتاب افشاگرانه »عربده کش ریاض« 
توضیحاتــش را از گزارش ســازمان اطلاعات آلمان 
در ســال ۲015 آغاز می کند. گزارشی که عربستان 
را متهــم ردیف اول برهــم زدن نظم منطقه معرفی 
می کند. در این گزارش به شــدت از شــرایط روحی 
و روانی ولیعهد ســعودی انتقاد شده، اما توضیحات 
زیادی درباره شرایط روانی بن سلمان ذکر نشده است. 
پس از ترور خاشقچی اما دیلی میل گزارشی منتشر 
کرد که در آن پرده از حقیقت گزارش سازمان اطلاع 
و امنیت آلمان برمی داشت. در این گزارش گفته شده 
بود که دلیل انتشــار گزارش آلمان ها پرونده پزشکی 
محمد بن سلمان، ولیعهد ســعودی بود که سازمان 

اطلاع و امنیت آلمان به آن دست یافته بود.
نویسنده کتاب عربده کش ریاض توضیح می دهد که 
بر اســاس گزارش دیلی میل، بن سلمان در کودکی 
مبتلا به »صرع« و »بیماری های روحی و روانی« بوده و 
در آلمان تحت درمان قرار گرفته و دارو های آرام بخش 

برایش تجویز شده است.
به ظاهر آلمان ها پیش از دیگران از وضعیت روحی و 
روانی محمد بن سلمان مطلع شده بودند که این گونه 
نســبت به انتصاب او به ولیعهدی عربستان واکنش 

نشان دادند. 
در بخــش دیگری از کتاب عربده کــش ریاض آمده 
برخــی از نزدیکان بن ســلمان درحالــی که ابتلای 
او بــه بیماری های روحی و روانــی را تأیید کرده اند، 
می گویند، ولیعهد از ســن ۲0 سالگی به مصرف مواد 
مخدر روی آورده اســت. در ابتدا میزان مصرف او کم 
بود، اما هرچه می گذشت بر میزان آن افزوده می شد 
که موجب تشــدید بیماری های قدیمی و کودکی در 
او شده و نشانه های این بیماری ها مانند روان پریشی، 
اســترس، عدم تمرکز و پرخاشگری بار دیگر خود را 
آشکار کرده، به همین دلیل بن سلمان فهرست بلند 

بالایی از دارو های روانی را مصرف می کند.
»سعود السبعانی« در ادامه توضیحاتش را این طور به 
پایان می رســاند: »بی خوابی شدید یکی از مشکلاتی 
اســت که بن سلمان با آن دســت به گریبان است، 
طوری که 5-۴ شــبانه روز بیدار است و پس از آن با 
استفاده از مقدار زیادی دارو های آرام بخش و خواب آور 
برای ۴۸ ســاعت به خواب می رود و هنگامی که بعد 
از دو روز از خواب بیدار می شــود این بار برای بدست 
آوردن نشاط گذشته و تمرکز روی کار ها از دارو های 
انرژی زا و نشــاط آور اســتفاده می کند. بــه اعتقاد 
پزشکانش ادامه این روند بی تردید موجب می شود در 
آینده خیلی زود نتواند این وضعیت خود را از دیگران 
مخفــی نگه دارد و این دارو ها تأثیرات مخرب خود را 

روی مغزش نشان می دهند«.

چرا رونالدو پیشرفت نمی کنه؟!
محسن ذوالفقاری

جمعه: از دوســتم خواستم موج رادیو ماشــین را عوض کند. گفت: نزدیک 
اخباره، می خوام گوش کنم. در همین حین صدای سخنرانی امام)ره( پخش 
شــد. گفتم: »حداقل می گفتی صحبتای امام)ره( پخش می شه، بیشتر قانع 
می شدم! جواب داد: »امام)ره( هم متأسفانه جزو اخبار شده دیگه... فقط همین 
تایم پخش می کنند... البته زمانش کمتر از پیامای بازرگانیه که پخش می شه«!

شنبه: در برنامه دورهمی علیرضا حقیقی گفت )نقل به مضمون(: 
»این قدر تمرکزم روی فوتبال و ورزش حرفه ای هست که اصلاً به ازدواج فکر 

نمی کنم«... تازه متوجه شدم رونالدو با چهار تا فرزند چرا پیشرفت نمی کنه! 
 یکشنبه: امــروز با بچه های مسجدمان برای کمک به تولید ماسک و شیلد 
به کارگاهی رفتیم. هر چند ساعت یک بار طلبه ای می آمد و سخنرانی کوتاهی 
و نیز به مناســبت ماه رمضان چند آیه ای از قرآن قرائت می کرد و ســریع از 
جمعمان خداحافظی می کــرد و می رفت و امان نمی داد بحثی راه بندازیم و 
چهار تا ســؤال بپرسیم. در آخرین ســخنرانی اش که دیگر نزدیک افطار بود 
به خاطر اینکه اجر و قرب جهادگران را بیان کند از کار و عمل گفت و به این 
نکته اشاره کرد که: »به عمل کار برآید به سخندانی نیست«...بعد هم به سرعت 
رفت، بدون اینکه فکر کند بر اساس صحبت هایش می توانست با بسته بندی 

چند تا ماسک و شیلد و... سخنرانی و سخندانی اش را تأثیرگذار تر کند!
دوشنبه: این روزها مشغول مطالعه کتاب های شهید بهشتی هستم. کتاب 
»شــناخت از دیدگاه قرآن« که در واقع کلاس درس ایشــان در اوایل انقلاب 
است. بیش از محتوای مفید کتاب، قدرت مدیریت کلاس داری، ذهن منظم 
و مرتب، برخورد متواضعانه و پاسخ های دقیق و صبورانه ایشان به پرسش های 
شاگردهایشان مرا به وجد می آورد و به خواندن کتاب تشویق و ترغیب می کرد. 
سه شنبه: امروز یکی از دوستان رسانه ای ام، کلیپی تولیدی از مادر شهیدی 
برایم فرســتاد. پیگیر توزیع و پخش این کلیپ شــدم. در نهایت نظر موافق 
مجموعه خوبی را جلب کردم. در مورد قیمت اثر به کارگردان پیشنهاد دادم 
برای برکت در کار و به عشــق شهدا این اثر را رایگان در اختیار این مجموعه 
قــرار بدهد. جواب داد: »نگران نباش. قدر و اندازه مادی این اثر در برابر ارزش 
معنویش خیلی ناچیزه! اونم یک بخشش رو خرج خرید تجهیزاتمون می کنیم 
تا کار بهتر برای شهدا تولید کنیم. یک مقداریش هم برای همین مادر شهید 
هزینه می کنیم! این جوری شــهدا هم راضی ترند...«. به نظرم خیلی درست 

می گفت.
چهارشنبه: ماه رمضان و کرونا و خانه نشینی، روزیِ مناجات و دعا و مطالعه را 
بیشتر کرده است. امروز که این فراز از صحیفه سجادیه را می خواندم با وضعیت 
فعلی جهان امروزمان خیلی مطابق دیدم و به حال زار خودمان اشک ریختم:

»... ستایش برای خداست که دَرِ نیاز را، جز به درگاه خویش، از همه سو بر ما 
بست؛ حالا چگونه سپاس او را گزاریم؟« 

کی توانیم از عهده  شکرش به درآییم؟ نه، کی توانیم؟
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ورزشورزش
پس از پیوستن به تیم والیبال ماسِیک بلژیک

کریمی:  راهنمای من معروف بود

بررسی ابعاد حقوقی قرارداد عجیب موسوی با استقلال

ترکمنچای  فوتبالی

 »خروج« راه ورود فیلم های دیگر را به اکران آنلاین باز کرد

از» سینما خانه« تا » سینما ماشین«

خاطره ای که دست از سرم بر نمی دارد
در این چند ســالی که در قالب گروهی کوچک، بــرای افراد نیازمند، قدمی 
یا قدمکی برداشــته ایم، گاهی صحنه هایی را دیده ایم که تا همیشه در ذهنم 
زندگی خواهند کرد. هرازگاهی این خاطرات خودشــان را از ذهنمان و یا هر 
جای دیگری که ذخیره می شــوند بالا می کشــند. انگار می آیند بالا تا هوایی 
بخورند درست مثل انسان بیماری که افتاده است روی تختش و باید گاهی از 
جایش بلند شود و قدمی بردارد که اگر همین قدم را هم بر ندارد، زخم بستر 
می گیرد و زخم بستر گاهی از خود مریضی که با آن دست و پنجه نرم می کند 

بدتر و غم انگیز تر است. 
یکی از این خاطرات، همان مادری است که روزی سر راهم قرار گرفت تا به من 
یادآوری کند آدم باید مناعت طبع داشته باشد. باید طبعی بلند داشته باشد. اگر 

نیازمند است نباید نیازش موجب شود پا روی بلندی طبعش بگذارد.
داشتم از مسیر مدرسه پســرم به سمت روزنامه می رفتم. هوا سرد بود و من 
برخلاف همیشــه ماشینم را به جای دوچرخه برداشته بودم. زن کنار خیابان 
ایستاده بود و منتظر ماشین. ایستادم و مسیرم را گفتم. گفت تا سر چهارراه 
می آیم و سوار شد و همان اول کلی تشکر کرد: »خدا خیرت بدهد مادر جان. 

عاقبت بخیر شوی. این مسیر ماشین کم رد می شود. 
نوه ام را رسانده ام به مدرسه اش... مادر جان پاهایم خیلی درد می کند اما چاره 
ندارم... زمانه بدی شده... می ترسم دختر را تنها راهی کنم. دخترم، شوهرش 
معتاد بود دیدیم مرد زندگی نیست و درست نشد که نشد... دخترم جدا شد 
حــالا هم با من و دخترش زندگی می کنــد.« زن چیزهای دیگری هم گفت 
همه اش از همین جنس غمناک بودند. به زن گفتم: »چرا سرویس نمی گیرید؟« 
گفت: »نمی شود مادرجان خودم می آورمش با همین پاهای دردناک. این طوری 
باید یک خرج اضافی درست کنیم«. گفتم: »ما یک گروه کوچک داریم. حاضریم 
کمک کنیم چون این طوری برای شما خیلی سخت است«. زن اما تشکر کرد 
و گفت: »خدا خیرتان بدهد مادرجان. ان شاءالله از زندگی خیر ببینین. نه مادر 
جان! از ما آدم های بدتر هم هست. آدم هست که برای شام شبش مانده. من 

خودم این دختر را می برم و می آورم... خدا بزرگه شاید پاهایم بهتر شدند...«.
رســیده بودیم به چهــارراه. زن آن قدر با اطمینان حــرف زد که دیگر جایی 
بــرای اصرار نمانده بود. پیاده شــد و همچنان دعایم می کــرد. دعا برای من 
کــه هیچ کاری برای او و خانواده اش نکرده بــودم. به خودم که آمدم صورتم 

خیس شده بود و... .

پشت پرده سرمربی تراشیدن برای تیم ملی چیست؟

بازارگرمی  با  ا ستراماچونی

هفتوانه

حکایت امروز

عباسعلی سپاهی یونسی
annotation@qudsonline.ir

نگاهی به داغ ترین حواشی فضای مجازی، از برخورد شهاب سنگ با زمین تا افشاگری درباره »بن سلمان«نگاهی به داغ ترین حواشی فضای مجازی، از برخورد شهاب سنگ با زمین تا افشاگری درباره »بن سلمان«

عربده کش  ریاض عربده کش  ریاض 
قسمت هفتم!قسمت هفتم!
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سینا حسینی: توییت عجیب خبرنگار ایتالیایی نزدیک 
به اســتراماچونی یک بار دیگر شــایعه برکناری دراگان 
اسکوچیچ را بر سر زبان ها انداخت. اما فدراسیون فوتبال 
همان طور که ماجرای حضــور کالدرون را تکذیب کرد، 
شانس حضور استراماچونی در تیم ملی فوتبال ایران را 

نیز رد کرد!
اما با این حال رســانه های ایتالیایی این خبر را به شکل 
وسیعی پوشش دادند و مدعی شــدند مذاکرات جدی 
شــکل گرفته و ممکن اســت مرد ایتالیایــی دوباره به 
ایران بازگردد. حتی ادعا شــد سباســتین لتو، دستیار 
اســتراماچونی در زمان حضور در اســتقلال با یکی از 
نزدیکان خود در تهران تماس گرفت و ســؤال هایی در 
مورد تیم ملی ایران و شــرایط مالی فدراســیون از وی 
پرسید. او در این مکالمه تأیید کرد که مذاکرات اولیه بین 
فدراســیون و استراماچونی شکل گرفته است ولی همه 

چیز به جلسات بعدی موکول شده است.

معجزه در رفتار استراماچونی؟#
اما واقعاً بازگشت استراماچونی به ایران امکان پذیر است؟ 
شاید اگر عزمی برای تغییر در کادر فنی تیم ملی وجود 
داشته باشد این اتفاق امکان پذیر باشد اما فعلاً در برهه 
کنونی با توجه به شــرایط مالی فدراسیون فوتبال، نبود 
منابع مالی کافی، تحریم های بانکی و بلاتکلیفی مدیریت 

فوتبال این احتمال نزدیک به صفر است!
 از طرفی نباید فراموش کرد همان مشکلاتی که سبب 
شد استراماچونی از استقلال جدا شود در مدیریت فوتبال 
ایران با شدت بیشتری وجود دارد، حالا چگونه باید باور 
کرد که سرمربی ایتالیایی قصد دارد برای روبه رو شدن با 

آن ها به این ساختار پراشکال و ایراد بازگردد؟

شیطنت ایتالیایی#
البته از این مســئله هم نباید غافل بمانیم همان طور که 
در بین رسانه های ایرانی اسامی علی دایی،امیر قلعه نویی 
و... برای رســانه ها جذابیت دارد و می تواند مخاطب را با 
آن ها همراه کند، در ایتالیا هم نام اســتراماچونی همین 
کاربرد را دارد پس اصلاً تعجب نکنید امروز رســانه های 
ایتالیایی این موضوع را به شدت پوشش می دهند به ویژه 
که فوتبال در ایتالیا هم تعطیل اســت و کرونا سوژه ها را 

از بین برده است.
منابع خبری در فدراسیون فوتبال این ماجرا را یک نوع 
شیطنت عنوان می کنند و تأکید دارند هیچ اراده ای برای 

تغییــر کادر فنی فعلی وجود ندارد از ایــن رو هواداران 
مراقب بازارگرمی ها و ماجراهای پشت پرده باشند!

لاپوشانی حساب شده#
کلید واژه بازاریابی همیشــه در خصوص چنین مسائلی 
مطرح می شده اما مســائل پشت پرده ذهن ها را بیشتر 
درگیر می کند و این سؤال به وجود می آید منظور منابع 

آگاه خبری داخل فدراسیون از پشت پرده چیست؟
زمانی که پیگیر این پرســش می شویم تنها یک پاسخ 
می شــنویم که ببینید این ماجرا به چه جریانی کمک 
می کند تا یک ابهام بزرگ مخفی بماند! ابهاماتی که در 

روزهای اخیر حسابی جنجال ساز شده است!
با این تفاســیر به نظر می رســد نباید این مسئله را باور 
کرد مگر اینکه نشــانه های عینی نمایان شــود که فعلًا 

هیچ نشانه ای در کار نیست! 

موضع تند فدراسیون#
دیروز اما امیر علوی ســخنگوی فدراســیون فوتبال در 
توییتی خطاب به خبرنگار ایتالیایی موضع تندی علیه این 

شایعه گرفت و نوشت:

پیرو مطلب منتشــر شــده درباره تماس مســئولان 
فدراسیون فوتبال ایران با آقای  استراماچونی در حساب 
توییتری شــما دقایقی پس از تکذیب رسمی موضوع 
توسط فدراســیون فوتبال ایران، به اطلاع می رسانیم  
انتشــار این شایعه در شــرایطی که تیم ملی  ایران با 
سرمربی تحت قرارداد خود)آقای دراگان اسکوچیچ(در 
حال برنامه ریزی جدی برای ماه های آتی و مســابقات 
مهم آینده اســت عــلاوه بر عاری بــودن از واقعیت و 
فضاسازی بی مورد در سطح رسانه ها، در دایرة المعارف 
بین المللی ارتباطات هم در زمره اخبار زرد محســوب 
می شود که طرح آن بدون تحقیق و بی توجه به تکذیب 
رسمی به اعتبار منبع منتشرکننده خدشه جدی وارد 
می سازد.خواهشمند اســت با توجه به اخلاق حرفه ای 

شایعه منتشره را به قید فوریت تکذیب کنید«.

استراتژی نخ نما شده#
یکی از اســتدلال ها برای مطرح کردن نــام کالدرون و 
اســتراماچونی که هر دو ســابقه خوبی هم در تیم های 
استقلال و پرسپولیس بر جای گذاشتند، شکایت این دو 
مربی از این دو تیم به علت پرداخت نشــدن مطالباتشان 

است که احتمال هم می رود بتوانند در کمیته انضباطی 
فیفا آرایی را علیه ایرانی ها بگیرند ولی توافق یکی از آن ها با 
تیم ملی می تواند مانع ضرر و زیان این دو تیم دولتی شود. 
این سناریو در حالی برای تیم ملی نوشته شده که چندین 
ماه قبل هم برخی درصدد آوردن برانکو به تیم ملی با هدف 
بی خیال کردن این مربی از گرفتن باقی مانده دستمزدش 
از پرســپولیس بودند و این بار دلال ها این داستان را برای 
کالدرون و اســتراماچونی نوشــتند.در حالی این قبیل 
استدلال ها با هدف ســودجویی برخی از منفعت طلبان 
مطرح می شود که در شــرایط کنونی، خیلی از کشورها 
از جمله اروگوئه و ایرلند تصمیم به برکناری مربیان خود 
گرفتند تا هزینه ها را کاهش دهند و از طرفی مربیانی مانند 
گرت ساوت گیت، کارلوس کی روش و برانکو ایوانکوویچ، با 
کاهش مبلغ قابل توجهی از دســتمزد خود سعی کردند 
خســارت های وارد شده به تیم های ملی را کاهش دهند.

در واقع دستمزد ماهانه یا هفتگی کالدرون و استراماچونی 
در صــورت حضور در ایران به حــدی خواهد بود که در 
روزهای تعطیلی فوتبال، فقط و فقط سبب زیان انباشته 
برای تیم ملی می شود و تن دادن به خواسته های اینچنینی 
موجــب اتفاقات بدتری برای فوتبال ایران خواهد شــد.

پشت پرده سرمربی تراشیدن برای تیم ملی چیست؟

بازارگرمی  با  استراماچونی

دیبالا، هنوز هم به کرونا مبتلاست
ورزش: دیبالا 40 روز پیش در صفحه اینستاگرامش اعلام کرد که او و نامزدش 
هر دو به کرونا مبتلا شده اند. پس از یک ماه اخباری منتشر شد مبنی بر اینکه 
او این بیماری را پشت سر گذاشته و آماده بازگشت به تمرینات است اما به نظر 
می رســد که این بازیکن هنوز مبتلاســت و این یعنی که او مدت بیشتری باید 

تحت درمان قرار بگیرد. 
دیبالا پس از دانیله روگانی و بلیز ماتویدی ســومین بازیکن یوونتوس بود که به 

بیماری کرونا مبتلا شد او هنوز باید در قرنطینه بماند.

مالک ناپولی پیراهن بازیکن تیم خودش را خرید
ورزش: دلورنتیس رئیس باشــگاه ناپولی پیراهن مهاجم بلژیکی این تیم، دریس 
مرتنس را در یک حراجی به قیمت 15 هزار یورو خرید. مرتنس با این پیراهن در 
تســاوی یک -یک خانگی ناپولی مقابل بارسلونا در دور رفت از مرحله یک هشتم 
نهایی لیگ قهرمانان گل تساوی تیمش را به ثمر رساند. با این گل تعداد گل های 
مرتنس با پیراهن ناپولی به 121 رسید و او توانست به رکورد مارک هامشیک برسد. 
مرتنس این پیراهن را به مؤسسه خیریه کاناوارو  فررا تقدیم کرده بود تا عواید فروش 

آن در یک حراجی صرف امور خیریه شود.

توصیه ماتئوس به گوتزه؛ به ایتالیا برو
ورزش: لوتار ماتئوس، اسطوره فوتبال آلمان معتقد است که ماریو گوتزه برای بازی 
در بوندس لیگا به اندازه کافی ســریع نیست و به این بازیکن پیشنهاد کرد که به 

سری آ برود.
گوتزه که در ســال 2013 با انتقالی جنجالی از دورتمونــد به بایرن مونیخ رفت، 
نتوانســت جای ثابتی در ترکیب تیم باواریایی پیدا کند و به سیگنال ایدونا پارک 
برگشت اما در این باشگاه هم نتوانست بازی های خوبش را تکرار کند و انتظار می رود 

در پایان فصل و با پایان قراردادش از زردها جدا شود.

رونالدو به خاطر کرونا سهامش را بخشید
ورزش: رونالدو به قصد کمک به اوضاع مالی شرکت دانمارکی JBS، سود سهامش 
در این برند را تا سال 2021 بخشید. او علاوه بر فوتبال در دنیای مد و هتلداری نیز 

فعالیت گسترده ای دارد. 
برند لباس CR7، یکی از برندهای لوکس در صنعت پوشــاک است. گفته می شود 
14 درصد از درآمد سالیانه این کمپانی از برند دانمارکی  حاصل می شود. در دوره 
شیوع ویروس کرونا، شرکت  JBS نیز مثل سایر کسب و کارها دچار مشکل شده و 

به همین دلیل رونالدو از سهم خود چشمپوشی کرده است.

ورزش: ســرمربی پیشــین تیم نوجوانــان گفت: به 
عنوان معلم ورزش و کســی که سال ها در فوتبال پایه 
بــودم از نهادهای نظارتی و قــوه قضائیه تقاضا دارم به 
تخلفات فوتبال ورود کنند.عباس چمنیان در خصوص 
افشاگری های اخیر درباره برخی تخلفات در فوتبال ایران 
که مالک باشــگاه تراکتور به آن اشاره کرده بود، اظهار 
کرد: اهالی فوتبال باید به این موضوع توجه کنند که در 
تیم نوجوانان کشورمان که جزو هشت تیم برتر جهان 
قرار گرفت ستاره های بزرگی حضور داشتند که حقشان 
بازی در لیگ های معتبر دنیا بود. بازیکنان کشــورهای 
دیگر از همان نسل، با تدبیر باشگاه ها و فدراسیون هایشان 

توانستند در لیگ های معتبر بازی کنند. 

دایره وسیع دلالی#
وی ادامه داد: متأســفانه چون دایره دلالی در فوتبال ما 
زیاد است ستاره هایی مثل صیادمنش که خیلی امیدوار 
بودم جا پای بازیکنان بزرگی مثل علی دایی بگذارد سر از 
فنرباغچه درآورد و یا بازیکنی مثل دلفی به لیگ بلژیک 
رفت. آمال و آرزوهای بازیکنان ما بازی در لیگ بلژیک 
است در حالی که در خوشبینانه ترین حالت لیگ بلژیک 

در فوتبال اروپا لیگی درجه دو است. 

ردپای افراد خاص#
سرمربی پیشین تیم فوتبال نوجوانان کشورمان عنوان 
کرد: به عنوان یک معلم ورزش و کســی که سال ها در 
خدمت فوتبال پایه بودم از نهادهای نظارتی و قوه قضائیه 
تقاضا دارم که به تخلفات فوتبال ورود کنند. من به فساد 
اعتقاد ندارم ولی تخلفاتی انجام شده که ردپای چندنفر 
خاص در این تخلفات همیشــه وجــود دارد.چمنیان 

گفت: در همه دنیا افرادی که به عنوان بخش خصوصی 
به فوتبال می آیند و ســرمایه گذاری می کنند تشــویق  
می شــوند تا بدین ترتیب افراد دیگر هم سرمایه گذاری 
کنند، برای همین است که فوتبال دنیا به سمت بخش 
خصوصی رفته و باشگاه ها دیگر مردم محور و خصوصی 
هستند ولی باشگاه های ما هنوز دولتی اند و از این بابت 

مشکلاتی به وجود می آید.

تحولات مثبت در خراسان رضوی#
سرمربی سابق تیم ملی فوتبال نوجوانان گفت: عملکرد 
یک سال اخیر هیئت فوتبال اســتان را مثبت ارزیابی 
می کنم و احســان اصولی در این یک سال به شناخت 
کافی رسیده اســت.وی با بیان اینکه با روی کار آمدن 
مدیریت جدید در هیئت فوتبال یک  ســال فرصت نیاز 
است تا از وضعیت فوتبال استان شناخت پیدا کند، ادامه 
داد: شــرایط ریاست با زمانی که برای تصدی این پست 
کاندیدا می شوید، تفاوت زیادی دارد چون تحلیل شما 
یک تحلیل بیرونی اســت اما زمانی که درگیر اتفاقات 
فوتبال باشید متوجه کم و کاستی ها خواهید شد. در این 
یک سال آقای اصولی به شناخت خوبی از اوضاع فوتبال 
استان رسیده و باید با یک برنامه ریزی مناسب آماده یک 
حضور قدرتمند در سه سال آینده باشد.وی تصریح کرد: 
از دیگــر اتفاقات مثبت هیئت جدید حضور افراد جوان 
اســت که وقت کافی برای فوتبال می گذارند و ارتباط 
خوبی با بدنه فوتبال استان برقرار کردند، افراد جوان در 
کمیته های مختلف با انرژی بالا فعالیت می کنند. البته 
خراسان رضوی گستردگی زیادی دارد و از جهت دیگر 
فوتبال پدیده ای قابل توجه در سراسر دنیاست که بر سایر 
عوامل اجتماعی و فرهنگی و اقتصادی تأثیرگذار است.

ورزش: جواد کریمی که سال گذشته با تیم پیکان در لیگ 
برتر والیبال ایران حضور داشت، به تازگی به تیم گرینیارد 
ماسِیک قهرمان لیگ بلژیک پیوسته است. این بازیکن 
جوان که گاهی اوقات با نظر کولاکوویچ در دو سال اخیر 
به جای سعید معروف در برخی تورنمنت های مهم مورد 
استفاده قرار گرفته و عملکرد خوبی هم از خود نشان داده، 
از دریافت پیشنهادهایی از کشورهای فرانسه و لهستان هم 
خبر داده، اما می گوید به یک دلیل حضور در لیگ بلژیک 
را انتخاب کرده است. تیم والیبال گرینیارد ماسِیک یکی 
از باسابقه ترین و قدیمی ترین تیم های اروپایی است که 16 
عنوان قهرمانی در لیگ بلژیک را در کارنامه خود دارد و 
سال گذشته نیز قهرمان این لیگ شد. کریمی که امسال 
با گرینیارد ماسِیک بلژیک در لیگ قهرمانان اروپا حضور 
خواهد داشت، از معدود بازیکنانی است که پس از سعید 
معــروف، امیر غفور و میلاد عبادی پور در لیگ قهرمانان 

اروپا بازی خواهد کرد.

مشورت با دیگر لژیونرها #
بازیکن تیم گرینیارد ماسیک بلژیک به مشورت با دیگر 
لژیونرهای ملی پوش ایران برای انتخاب باشگاه اروپایی اش 
اشاره کرد و گفت: به عنوان مثال، برای بررسی پیشنهاد 
باشگاه های لهستان، با میلاد عبادی پور مشورت کردم و 
در این مسیر از اطلاعات دیگر لژیونرهای سابق والیبال 
ایران همچون محمدجواد معنوی نژاد و پوریا فیاضی نیز 
استفاده کردم. وی درباره مدت قراردادش با باشگاه بلژیکی 
گفت: قراردادم دو ساله است و شرایط تمدید آن، پس از 
ارزیابی عملکرد سال نخستم در این تیم مشخص می شود.

ارتباط خوب با معروف #
پاسور تیم ملی والیبال در ادامه به ارتباط خوبش با سعید 
معروف کاپیتان تیم ملی به عنوان یک الگو اشاره کرد و 
گفت: خدا را شکر، سال ۹۸ سال بسیار خوبی برای من 
در تیم ملی والیبال بود. خوشبختانه زمانی به تیم ملی 
دعوت شدم که سعید معروف حضور داشت و موارد بسیار 

زیادی از او یاد گرفتم.
وی تصریح کرد: سعید معروف هم ارتباط خیلی خوبی با 
من دارد و در جام جهانی که فرصت زیادی برای حضور 
در ترکیب تیم ملی داشتم، از راهنمایی هایش به خوبی 

استفاده کردم.

انتخاب سرمربی تیم ملی#
کریمی دربــاره کولاکوویــچ نیز گفت: مربی بســیار 
باشــخصیت و با درک بالایی بود. خوشحالم که در این 
مدت با او همکاری کردم، چون پست تخصصی  خودش 

هم پاسور بود، نکات مهمی را به من یاد داد.
پاسور تیم ملی والیبال درباره شرایط سرمربی جدید تیم 
ملی نیز تأکید کرد: فدراســیون والیبال درباره انتخاب 
سرمربی تصمیم می گیرد. امیدوارم فردی انتخاب شود 
که ســابقه خوبی در این رشته ورزشی داشته باشد و با 
علم روان شناســی در ورزش نیز به خوبی آشنا باشد. به 
نظر من داشتن دانش فنی بالا نیز یکی از نکات مهم برای 
انتخاب سرمربی است.کاپیتان تیم والیبال پیکان تهران 
درباره جدایی از این تیم گفت: دو سال همکاری با پیکان 
برایم افتخاری است، چون تیم والیبال پیکان و مجموعه 

این باشگاه سطح و استاندارد بالایی داشت.

ردپای افراد خاص در فساد فوتبالی دیده می شود

چمنیان:  نهادهای نظارتی  ورود کنند
پس از پیوستن به تیم والیبال ماسِیک بلژیک

کریمی:  راهنمای من معروف بود

گزارش کوتاه

پادوانی و جریمه 9 میلیون دلاری استقلال 
آی اسپورت: لئوناردو پادوانی، فوتبالیست 36 ساله بزریلی، با 
شــکایت ازفیفا برای دریافت مطالباتش این باشگاه را با جریمه 

سنگینی روبه رو کرده است.
 پادوانی با پیراهن تیم استقلال تهران دو فصل پیش در روزهای 
پایانی ســال 13۹6 پس از برخورد با آرمین سهرابیان در دیدار 
مقابل فولاد خوزســتان دچار شکستگی جمجمه شد و مهره 
گردن او دچار شکســتگی همراه با جا به جایی شد.پادوانی که 
تحت قرارداد با باشــگاه تهرانی با این مصدومیت تلخ رو به رو 
شد، پس از مدتی تهران را به مقصد کشورش ترک کرد و برای 
ادامه روند درمانی به برزیل رفت. پادوانی در دو سال گذشته تنها 
رقمی حدود 40 هزار دلار دریافت کرده بود و 100 هزار دلار از 

مطالبات این بازیکن باقی مانده بود.
ســال گذشــته وکیل این بازیکن پس از بی اعتنایی مسئولان 
باشگاه به درخواست های مکرر این بازیکن، پرونده ای را در فیفا 
تشکیل داد تا از این طریق باقی مانده قرارداد این مدافع بلندقامت 
را دریافت کند. با گذشــت چندین ماه از این شــکایت فیفا به 
تازگی دراین خصوص تصمیم گیری کرده اســت و رأی قطعی 
در آینده ای نزدیک به دســت باشگاه استقلال می رسد. با توجه 
به اینکه روز گذشته احمد سعادتمند به عنوان مدیرعامل باشگاه 
استقلال اعلام کرد در نظر دارد تا از این بازیکن دعوت کند تا به 
ایران سفر کرده و درخصوص پرداخت مطالبات با یکدیگر مذاکره 
کنند اما مقررات سخت فیفا پس از عدم توجه باشگاه استقلال 
به پادوانی که در زمین مســابقه مصدوم شده و از حمایت های 
باشگاه تحت قراردادش برخوردار نبوده است، این باشگاه را ملزم 

به پرداخت جریمه باورنکردنی ۹ میلیون دلاری کرده است!

ورزش: محمدرضا زنوزی، مالک باشــگاه 
تراکتور چند روز قبل صحبت های تندی 
علیه علی خطیر و هوشنگ نصیرزاده انجام 
داد و آن ها را به کــم کاری در پرونده های 
محوله بــا بازیکنان خارجــی متهم کرد. 
اتهاماتی که آتش اختلاف و درگیری لفظی 
میان او و معاون ســابق استقلال را شروع 
کــرد و دامنه آن تا چنــد روز با مصاحبه 
خطیر و بیات )مشاور زنوزی( علیه یکدیگر 
ادامه داشت. در لا به لای این جدل لفظی و 
پیگیری اینکه حق با چه کسی است، کمتر 
چیزی که به آن توجه شــد دلیل خشــم 

زنوزی و صحبت های تند او بود. 

محکومیت های سنگین#
کوین کنســتانت، هری ارویــن و آنتونی 
استوکس ســه بازیکنی هســتند که با 
شکایت علیه باشگاه تراکتور حکم گرفتند 
و هرکدام مبالغ قابل توجهی از این باشگاه 

طلبکار شدند.
 نکته جالب توجه اینجاست که هیچ کدام 
از این ســه بازیکن حتی یک فصل کامل 
هم برای تراکتور بازی نکردند. استوکس 

حکــم 400 هزار یورویــی و اروین حکم 
100 هزار یورویی علیه باشگاه گرفتند و 
دعوای تراکتور با کنستانت هم در نهایت 
به محکومت 700 هزار یورویی باشــگاه 
+ 120 هــزار یورو جریمــه تأخیر منجر 
شد.یک جمع و تفریق ساده نشان می دهد 
که تراکتور یک میلیون و 320 هزار یورو 
باید به این سه بازیکن بپردازد که با قیمت 
حدود 17 هــزار تومانی یــورو به رقمی 
بیشتر از 22 میلیارد تومان بدهی از سوی 

تراکتور می رسیم.

خطر محرومیت #
پیگیری های انجام شده از باشگاه تراکتور 
نشــان می دهد که خطــر محرومیت به 
خاطــر بدهی هــای ذکر شــده »درحال 
حاضــر« تراکتور را تهدیــد نمی کند چرا 
که تنهــا حکم قطعی ابلاغ شــده برای 
باشــگاه مربوط به پرونده کنستانت است 
و در مورد اروین و استوکس هنوز ابلاغیه 
اجرایی به دســت باشگاه نرسیده و اینکه 
پس از ابلاغ رسمی حکم، باشگاه فرصت 
20 روزه برای اعتراض و ارجاع پرونده به 

CAS دارد که خــود همین موضوع هم 
حدود چهار تا پنــج ماه )با توجه به کند 
شدن رســیدگی به پرونده ها در شرایط 
کنونی به دلیل شــیوع ویــروس کرونا( 
زمان می برد تا حکم قطعی و نهایی صادر 
شــده و از آن به بعد باشگاه فرصتی برای 
پرداخت رقم نهایی دارد که ممکن است 
در دادگاه تجدید نظر کمتر از چیزی که 
تاکنون در نظر گرفته شــده هم بشــود.

عصبانیت مالک#
با این وجود زنوزی بابت شکست تراکتور 
در پرونــده بازیکنانی که حتی به صورت 
کامــل در اختیار این تیم نبــوده و بازی 
نکردند به شدت عصبی است و حتی اگر 
مبلــغ مورد نظر به نصــف آن چیزی که 
تاکنون تعیین شده هم کاهش پیدا کند 
بازهم مبلغ قابل توجهی اســت که بدون 
دلیــل از جیب تراکتور و مالک خصوصی 
آن رفتــه اســت.در نهایــت اینکه خطر 
محرومیت تراکتور از یک تا ســه پنجره 
نقل و انتقالاتی در نهایت و در صورت عدم 

پرداخت این بدهی ها وجود دارد .

زنوزی از تیمداری پشیمان می شود

بدهی22 میلیاردی پشت تراکتور

ضد  حمله

 معرفی همرزم سردار سلیمانی
 به عنوان شهید شاخص ورزش 

ورزش: سازمان بسیج ورزشکاران کشور و وزارت ورزش و جوانان شهید 
تکواندوکار را به عنوان شــهید شــاخص ورزش کشور در سال 13۹۹ 
انتخاب و معرفی کرد. از سوی وزارت ورزش و جوانان و سازمان بسیج 
ورزشکاران کشور شــهید تکواندوکار وحید زمانی نیا به عنوان شهید 

شاخص ورزش کشور در سال 13۹۹ معرفی شد.
شــهید وحید زمانی نیا اهل شهر ری و متولد ســال 1371 بود، وی 
آموزش تکواندو را از نونهالی و با حضور در باشگاه سوم خرداد زیر نظر 
استاد حمید اسداللهی شروع به آموختن کرده و مدارج اخذ کمربند را 
تا مشکی دان یک طی کرد. پاسدار شهید وحید زمانی نیا از همراهان 
شــهید سرافراز سپهبد قاسم سلیمانی بود که 13 دی ماه سال 13۹۸ 
در حمله تروریستی آمریکایی در بغداد به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

 مخالفت وزارت ورزش
 با تغییر اسپانسری پرسپولیس

ورزش: بدهی های انباشته شده پرسپولیس سبب شده تا مدیران کنونی 
این تیم برای خروج از بحران به دنبال این باشــند تا ضمن همکاری با 
اسپانسر جدید با دستیابی به منابع زودبازده از این شرایط خارج شوند.

آن ها بر این اساس درخواست فســخ قرارداد خود با کارگزار کنونی را 
اعلام کرده و مذاکراتی را نیز با اسپانسرهای دیگر داشته اند. وزیر ورزش 
اما با رد درخواســت اولیه فسخ قرارداد از سوی مدیران پرسپولیس به 
کارگزار این اطمینان خاطر را داده که با توجه به قرارداد منعقد شــده، 

طرفین می توانند همکاری خود را ادامه دهند.

استوکس با وثیقه آزاد شد
ورزش: آنتونی اســتوکس به همراه وکیلش به دادگاه رفت  و در برابر 
اتهام ضرب و شــتم از خود دفاع کرد. رســانه های ایرلندی دراین باره 
نوشتند که مهاجم سابق جمهوری ایرلند که در باشگاه هایی از جمله 
سلتیک، هایبرنیان، ساندرلند و بلکبرن بازی کرده است، پیش از این 12 
ماه حبس برای استوکس حکم صادر کرده بود اما درحال حاضر با قرار 
وثیقه و اجرای ســه شرط از سوی دادگاه آزاد شد. در پرونده استوکس 
آمــده که او در روز 16 مــارس 201۹ مردی را در بار فیتزجرالد مورد 

حمله قرار داده است.

 پیشنهاد خرید یک تیم سوئیسی 
به فتح الله زاده

ورزش: علی فتح الله زاده مدیرعامل ســابق اســتقلال در بخشی از 
صحبت هایش در شبکه ورزش به موضوع جالبی درباره خرید یک تیم 
اروپایی اشاره کرد: »هفته گذشته از یک کشور اروپایی پیشنهادی به من 
شــد که یک و نیم میلیون یورو بدهم و یک تیم دسته یکی را بگیرم. 
ضمن اینکه 50 درصد املاک باشــگاه نیز به نام من می شــود«. او در 
پاسخ به سؤال مجری برنامه درباره اینکه این تیم در کدام کشور است 
ابتدا قصد داشت نگوید اما بالاخره گفت: »در کشور سوئیس. 50 درصد 
دیگر املاک این باشــگاه هم متعلق به شــهرداری است که در اختیار 

باشگاه گذاشته است«.

برانکو: فقط وکیلم از پرسپولیسی ها باخبر است
ورزش: برانکو ایوانکوویچ با اظهار بی اطلاعی از آخرین وضعیت پرونده 
طلب خود از پرسپولیس گفت: همه راه های گفت وگوی پرسپولیسی ها 
به وکیلم ختم می شــود.برانکو ایوانکوویچ دربــاره عدم دریافت طلب 
یک میلیون و 100 هزار یورویی خود از باشگاه پرسپولیس طبق حکم 
فیفا گفت: همه چیز این پرونده به وکیلم بر می گردد. به پرسپولیسی ها 
گفتم با او در ارتباط باشــید و من دیگــر خودم را درگیر این موضوع 
نمی کنــم. تنها چیزی که از آن می دانــم نگرفتن طلبم تا این لحظه 
است. سرمربی پیشین پرسپولیس درباره احتمال دادن تخفیف افزود: 
چیزی نمی دانم. دیگر کاری از دســت من بــر نمی آید. باید با وکیلم 

صحبت کنند.

قاسمی نژاد: تعطیلی لیگ تصمیم خوبی نیست
ورزش: هافبک تیم فوتبال فولاد خوزســتان بر این عقیده اســت که 
لیگ برتر باید ادامه پیدا کند و تعطیلی این رقابت ها تصمیم درســتی 
نخواهد بود. محمد قاسمی نژاد در خصوص اینکه برخی موافق تعطیلی 
قطعی مسابقات لیگ برتر هستند اظهار کرد: تعطیلی بازی ها تصمیم 
خوبی نیست و با این شرایط به خیلی از تیم ها ظلم می شود. همه تیم ها 
هزینه کرده اند تا به هدفشان برسند و من معتقدم بازی های این فصل 
نیمه کاره نخواهد ماند. هر چند ادامه لیگ ممکن اســت با مصدومیت 
بازیکنان و برخی مسائل دیگر همراه شود ولی تعطیلی لیگ نمی تواند 

تصمیم درستی باشد.

شیخ سلمان اعلام کرد
10 ورزشگاه بین المللی برای میزبانی

ورزش: رئیس کنفدراســیون فوتبال آســیا اعلام کرد: کشور میزبان 
مســابقات جام ملت های آسیا باید حداقل ۸ تا 10 ورزشگاه در سطح 
بین المللی داشته باشد. به نوشته روزنامه الشرق الاوسط شیخ سلمان 
رئیس کنفدراســیون فوتبال آســیا در خصوص انتخاب میزبان جام 
ملت های 2027 گفت: چین فقط سه سال دیگر تا برگزاری مسابقات 
2023 فرصت دارد و به اعتقاد من باید برای کشــوری که قرار است 
میزبان دوره بعدی مســابقات باشد مهلت بیشتری در نظر بگیریم. با 
توجه به توسعه مســابقات در جام 201۹ امارات رقابت ها را با حضور 
24 تیم برگزار می کنیم و این یعنی برگزاری 51 مسابقه که لازم است 

حداقل ۸ تا 10 ورزشگاه بین المللی در اختیار داشته باشیم. 
 

 مدیرعامل نساجی: 
خرید بازیکن خارجی را ممنوع کنید!

ورزش: امیری، مدیرعامل نساجی با اشاره به اینکه ورزش و به خصوص 
فوتبال ایران در سال های گذشته با مشکلات اقتصادی فراوانی رو به رو 
بوده و با عنایت به تعدد شکایات مربیان و بازیکنان خارجی در فیفا )که 
اغلب نیز با شکست حقوقی باشگاه های ایرانی همراه بوده(گفت: شاید 
بهتر باشد با یک تصمیم واحد از ورشکستگی کامل این رشته جذاب 

در چند سال آینده جلوگیری کنیم.
پیشــنهاد من این است که باشگاه ها در فصل نقل و انتقالات به جای 
قانــون خرید هفت بازیکن بتوانند 10 بازیکن جذب کنند و در مقابل 
تا زمانی که شــرایط اقتصادی در فوتبال به حالت سوددهی یا حداقل 
عادی نرسیده، باشگاه های فوتبال از جذب بازیکن خارجی منع شوند.

بررسی ابعاد حقوقی قرارداد عجیب موسوی با استقلال
ترکمنچای فوتبالی

در اخبار منتشر شده آمده است عضو سابق هیئت مدیره استقلال در 
ازای پرداخت وام قرض الحسنه 7 میلیارد تومانی به این باشگاه، روزانه 
50 میلیون تومان جریمه دیرکــرد دریافت خواهد کرد. با توجه به 
پرداخت نشدن این بدهی در تاریخ یاد شده استقلال باید رقمی بیش 

از 2میلیارد و 500میلیون تومان به عنوان غرامت بپردازد.
با این وصف ما در این نوشته با موضوع غرامت یاد شده کاری نداریم و 
تعجب سکوت آور مورد نظر ما درباره بندهای عجیب قرار اصلی است 
که در ادامه می خوانید.در تبصره ماده 2 قرارداد آمده اســت: »هرگاه 
باشگاه استقلال به هردلیلی از پرداخت قرض الحسنه در موعد مقرر 
اســتنکاف نماید این اختیار به مقرض )موسوی(داده شده است تا از 
محل مطالبات مقترض نزد اشخاص ثالث اعم از حقیقی یا حقوقی 
نســبت به وصول تمام وکمال مبلغ و خسارت وارده اعم از قانونی و 
تأخیردر تأدیه را وصول و تملک نماید و مقترض حق هرگونه اعتراض 
نسبت به این تشــخیص برای وصول مبلغ قرض الحسنه را از خود 
سلب و ســاقط نمود.حال نکته این است که چگونه می توان تصور 
کرد باشــگاه  چنین اختیار تامی به موسوی بدهد تا به اراده خود از 
بدهکاران طلب خود را نقد کند و اینکه اگر او با داشتن این مجوز به 
تعدادی از بدهکاران مراجعه و مبالغ بیشتر از طلب از خود را نقد کند 
چه کسی باید پاسخگوی این قصور باشد. نکته دیگر اینکه مدیران 
باشــگاه حق اعتراض خود نسبت به تشــخیص آقای موسوی برای 
وصول این دسته از مطالبات را هم  ساقط کرده اند که با هیچ قاعده 
حقوقی سازگار نیست. در بند یک ماده 3 قرار داد ابتدا گفته شده در 
صورت عدم پرداخت به موقع مبلغ علاوه براجرای مفاد تبصره ماده 
2 دیون متعلقه و هرگونه زیان وخسارت وارده بر عهده  باشگاه بوده و 
متعهد گردید به ازای هر روز تاخیر معادل 50میلیون تومان بپردازد. 
همچنین به موســوی، وکالت بلاعزل اعطا نمود تا نسبت به تعیین 
نوع و میزان خســارات و دیون ودریافت و وصول آن ها و اجرای مفاد 
قرارداد رأساً اقدام نماید.نکته اینکه معلوم نیست منظور امضا کنندگان 
از ذکر خسارات و زیان طرف قرارداد چیست و چرا هیچ شرطی ذکر 
نشده تا ارتباط خسارات نامعلوم مد نظر با این قرارداد مشخص شود 
و تعجب آور اینکه باز هم باشــگاه استقلال )مدیران امضا کننده( به 
موسوی برای تشخیص نوع و میزان خسارات مجوز اختیار تام داده اند 

و یادشان رفته این باشگاه عمومی و متعلق به بیت المال است.
بند تأثر بار دوم ماده 3 می گوید: تشخیص تخلف باشگاه از تعهدات 
و همچنین میزان بدهی قابل پرداخت در هر زمان با موسوی بوده و 
تشخیص او قاطع بوده و باشگاه آن را پذیرفته و حق هیچ گونه اعتراضی 
ندارد.بنابراین چگونه می توان تصور کرد طرف دعوا داور دعوا هم باشد 
و خودش تشخیص بدهد مثلاً فلان ملکی که از باشگاه توقیف کرده 
چقدر ارزش دارد و متأسفانه باز هم مدیران باشگاه حق اعتراض خود 
را ســلب کرده اند.در ماده 4 مدیران باشگاه متعهد شده اند تا امضا 
قبولی مدیران )اعضای هیئت مدیره( بعد از خود برای این قرارداد را 
بگیرند که بی شک در هیچ جای دنیا نمی توان چنین تعهدی را پیدا 
کرد.نتیجه اینکه با کنار هم قرار دادن تمام اجزا این پازل یک تصویر 
دیده می شود و آن اینکه عده ای در حال حیف ومیل اموال عمومی 
و بیت المال هستند و گویا آن قدر خیالشان آسوده است که تخلفات 
را به حد اعلا رسانده اند ولی امیدواریم حالا که دم خروس بیرون زده 

متولیان حوزه نظارت و برخورد با این مسئله وارد عمل شوند. 

نیم نگاه

علی محمدزاده
annotation@qudsonline.ir

مترجم: امیرمحمد ســلطان پور: گری نویل کاپیتان سابق آمار جالب از دولت روحانی؛ پرسپولیس یا استقلال؟
باشگاه منچستریونایتد و کارشناس کنونی فوتبال معتقد است: 
فشــاری که عوامل اقتصــادی وارد می آورند، تلاش می کنند تا 
مســابقات مختلف را در شرایط شیوع ویروس کرونا دوباره آغاز 
کنند و مســئولان باید ریسک های زیادی را برای چنین اتفاقی 
بپذیرند.در حالی که تاکنون ســه لیگ فرانســه، هلند و بلژیک 
بازی های خود را نیمه تمام گذاشــته اند، امــا دیگر لیگ های 
اروپایــی از طــرف یوفا تا پنجم خــرداد مهلت گرفتــه اند تا 
برنامه هــای خود را برای تکمیل فصــل ارائه کنند. در زیر نویل 
شریط کنونی و احتمالی آینده فوتبال در جهان درمیان بحران 

بیماری کرونا را بررسی می کند:

 تا چه حد می توانیم ریسک کنیم؟
ما هــر روز چیزهای مختلفی در مورد وضعیــت ادامه دادن یا 
ندادن فوتبال می شــنویم. اما به نظــر من اگر فوتبال پدیده ای 

اقتصادی نبود برای ماه ها کســی سراغش هم نمی رفت. اکنون 
افراد مختلف شرایط ریسک کردن را برای از سرگیری آن بررسی 

می کنند چون به عوامل اقتصادی نیز می اندیشند. 

  اما ســؤال اینجاســت که تا چه حد برای برگردان 
فوتبال می توانیم ریسک کنیم؟

صحبت در مــورد برگرداندن فوتبال امری 100درصد اقتصادی 
است. من چند روز پیش از مرکز شهر منچستر عبور می کردم و 
دیدم که کارگران مانند چند هفته گذشــته مثل روزهای عادی 
در ســاخت و ساز شرکت دارند. این افراد ریسک کرونا را بیشتر 

از ریسک شغلی که دارند نمی بینند. در مورد فوتبال نیز همین 
شرایط حکمفرماست و این ریسک ها در حال بررسی است. اگر 
قرار بود فقط بحث ســلامت را ملاک قرار دهیم به هیچ عنوان 
نباید به فکر آغاز دوباره فوتبال در این زمان می افتادیم اما خود 
بازیکنان می خواهند بازی کنند. این نیاز برای بازی کردن برای 
بازیکنان لیگ های دسته پایین تر بیشتر نیز حس می شود. آن ها 
می دانند آلترناتیویی که برای فوتبال بازی نکردن خواهند داشت 
اصلًا جالب نیســت. 1400 بازیکن فقط در انگلستان در سه ماه 
آینده قراردادشان به پایان می رسد و اگر فوتبالی نباشد نمی توانند 
هیچ پولی در بیاورند. این برای باشــگاه هایی که سرمایه گذاری 

هنگفتی کردند و این فصل به دنبال رســیدن به موفقیت های 
ورزشی و مالی بودند نیز حکمفرماست. آن ها می دانند که ضرر 
ســنگینی خواهند کرد اما به هر ترتیب می خواهند تا جایی که 

می توانند این ضرر را به حداقل برسانند.

 آیا اگر ماه سپتامبر )شهریور( زمان مناسب بازگشت 
فوتبال اعلام شود می توان لیگ را تکمیل کرد؟

مــن فکر نمی کنم که بتوان در آن زمان لیگ را تمام کرد. دلیل 
اصلــی من هم در ایــن مورد وضعیت قراردادهای بســیاری از 
بازیکنان با باشــگاه های فعلی شان است. بسیاری از بازیکنان در 

سرتاســر اروپا در آن زمان قراردادی دیگر با باشگاه خود ندارند 
و بــا اینکه یوفا می تواند یک ماه اضافه تر آن ها را مجبور کند اما 
اگر کار به ماه ســپتامبر یا آگوست برســد اوضاع از این جهت 
بسیار مشکل می شود. مســئولان دولتی فرانسه تصمیم قطعی 
خود را برای نیمه تمام گذاشــتن مســابقات صــادر کردند اما 
مسئولان بریتانیایی هنوز مشغول سبک و سنگین کردن اوضاع 
هســتند. هر روز که می گذرد شرایط را می سنجند تا ببینند که 
چه می توان کرد.  من فکر می کنم مســئولان لیگ برتر منتظر 
بوندس لیگای آلمان خواهند ماند تا ببینند آن ها چه تصمیمی 

می گیرند و بر طبق آن واکنش نشان بدهند.
 مســئولان فوتبال ما به این فکر می کنند که اگر مســابقات را 
دوباره از ســر بگیرند و یک بازیکن یا کادر باشگاه دچار مشکل 
جدی شــود چــه جوابی خواهند داشــت. هر وقت مســئولی 
بــه بازگرداندن فوتبال فکر می کنــد در ذهنش این عبارت که 

»خطرناک است« نیز شکل می گیرد.

بانک ورزش: یکی از اشــکالاتی که هواداران اســتقلال از 
وزارت ورزش می گیرند مربوط به تغییرات مدیریتی پیاپی 
این باشــگاه است، اما بررسی دقیق تر نشان می دهد شرایط 
پرسپولیس هم از این نظر چندان تفاوتی با استقلال نداشته 
است. مسعود سلطانی فر آبان ۹5 وزیر ورزش شد. آن زمان 
در اســتقلال رضا افتخاری مدیرعامل بــود که تقریباً تا دو 
ســال بعد هم به کارش ادامه داد. در دوران ســلطانی فر در 
استقلال برای چهار نفر حکم مدیرعاملی )یا سرپرستی( زده 
شده اســت. از این بین امیرحسین فتحی یک سال و پنج 
ماه در این مســند باقی ماند، اما اسماعیل خلیل زاده دو ماه 

و علی فتح الله زاده فقط 20 روز امور باشــگاه را اداره کردند. 
نفر آخر هم احمد سعادتمند است که کمتر از یک ماه بعد از 
دریافت این مأموریت، از سوی بازیکنان و کادرفنی استقلال 

هدف حملات شدید قرار گرفته است.
حالا ببینیم آن طرف چه خبر بوده. زمانی که ســلطانی فر 
وزیر ورزش شــد، علی اکبر طاهری مدیریت سرخپوشان را 
بر عهده داشت. پس از او سه نفر با نظر سلطانی فر مدیرعامل 
پرســپولیس شدند؛ گرشاســبی، ایرج عرب و محمدحسن 
انصاری فــرد. در حــال حاضر هم با اســتعفای انصاری فرد 
پرســپولیس مدیرعامل ندارد و به زودی از چهارمین مدیر 

انتخابی سلطانی فر برای اداره این باشگاه رونمایی خواهد شد.
بنابراین لااقل در کمیت تعداد مدیران، شــاهد یک شرایط 
برابر هســتیم و حتی اگر فتح الله زاده بعد از آن همه اشتیاق 
برای مدیرعاملی به سرعت جا نزده بود، امروز آمار تغییرات 

پرسپولیس بیش از استقلال می شد.
 اگر هم نقطه مبدأ ارزیابی را به استقرار دولت روحانی تغییر 
بدهیم، وضعیت جالب تر خواهد شد. در این صورت خواهیم 
دید از مرداد ۹2 تا کنون، ۹ مدیرعامل در پرسپولیس عوض 
شده، در حالی که این تغییر در باشگاه استقلال فقط 6 مورد 

بوده است.

صفحه 11    1399/02/11

(٨٢٦٣٧٨) ︪︡﹞ اداره ﹋﹏ ︔︊️ ا︨﹠︀د و ا﹝﹑ک ا︨︐︀ن ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی اداره ︔︊️ ︫︣﹋️ ﹨︀ و ﹝﹢︨︧︀ت ︾﹫︣︑︖︀ری

آ﹎﹩ ︑︽﹫﹫︣ات ︫︣﹋️ ﹋﹫︀ ﹋︀روان آ︨﹫︀ ︫︣﹋️ ︨︀﹝﹩ ︠︀ص ︋﹥ ︫﹞︀ره ︔︊️ ٥٤٤٥٨ و ︫﹠︀︨﹥ ﹝﹙﹩ ١٤٠٠٤٩٠٩٣١٧

 ﹟﹫ ﹞︀ره ٧٦٣٦ ﹝﹢رخ ١٣٩٨,١١,٠٨ ا﹡︖﹞﹟ ︮﹠﹀﹩ ︫︣﹋︐︀ی ﹞﹏ و ﹡﹆﹏︋  ﹢ر︑︖﹙︧﹥ ﹨﹫︡﹞ ️︣ه ﹝﹢رخ ١٣٩٨,١٠,٠٨ و ﹡︀﹝﹥︫  ﹥ ا︨︐﹠︀د︮   ︋
ا﹜﹞﹙﹙﹩ ︠︣ا︨︀ن ︑︭﹞﹫﹞︀ت ذ﹏ ا︑︀ذ ︫︡ : آ﹇︀ی ︠﹙﹫﹏ ︋﹫︡ل ︋﹥ ︨﹞️ ﹝︡︣ ︻︀﹝﹏ و ︻︱﹢ ﹨﹫️ ﹝︡︣ه ︋﹥ ︫﹞︀ره ﹝﹙﹩ ٠٧٣٠٨٨٢٧٠٥ 
 ︦﹫ر ︉︀﹡ ️﹝︨ ﹤︋ ﹩﹡︀﹠﹝︨ ﹩︀︲٠٩٤٢٤٣١٦٠١ و آ﹇︀ی ︻﹙﹩ ا﹋︊︣ر ﹩﹚﹞ ︀ره﹝︫ ﹤︋ ︣ه︡﹞ ️﹫﹨ ︦﹫ر ️﹝︨ ﹤︋ ﹟﹊﹁︋︊︣ا ﹤﹫﹚﹞ ﹜﹡︀︠
﹨﹫️ ﹝︡︣ه ︋﹥ ︫﹞︀ره ﹝﹙﹩ ٠٩٢٠٥٢٠٤٣١ ︋︣ای ﹝︡ت ٢ ︨︀ل ا﹡︐︀ب ︫︡﹡︡. و ﹋﹙﹫﹥ اوراق و ا︨﹠︀د ︋︀دارو ︋︀﹡﹊﹩ ︋︀ دو ا﹝︱︀ از ︨﹥ ا﹝︱︀ 

﹝︡︣ ︻︀﹝﹏ ، ر︡﹞ ️﹫﹨ ︦﹫︣ه و﹡︀︉ ر﹫﹨ ︦﹫️ ﹝︡︣ه ﹨﹞︣اه ︋︀ ﹝︣ ︫︣﹋️ ﹝︺︐︊︣ ︠﹢ا﹨︡ ︋﹢د . 

,ع
۹۹
۰۰
۴۴
۷

/ع
۹۹
۰۰
۳۳
۲

﹝﹢︨︧﹥ ︑︀﹝﹫﹟ و ︎︪︐﹫︊︀﹡﹩ ر︲﹢ی در ﹡︷︣ دارد ︋﹥ ﹝﹠︷﹢ر ︑︀﹝﹫﹟ 
 ︡︣  ︠﹤ ﹢د ﹡︧ـ︊️︋  ﹢︫ـ︩︠   ︎️︑ ﹏﹠︨︣ـ ا﹜︊︧ـ﹥ ﹝﹢رد ﹡﹫︀ز︎ 
ا﹇﹑م ذ﹏ ︫ـ︀﹝﹏"﹋️ و ︫﹙﹢ار، ︋﹙﹢ز و ︫﹙﹢ار ﹁︣م و ﹁﹠﹩ ،رو︎﹢ش، ︎﹫︣ا﹨﹟ 
و ︫﹙﹢ار،︮﹠︡ل ﹝︣دا﹡﹥ و ز﹡︀﹡﹥ ، ﹝︀﹡︐﹢ و︫﹙﹢ار ﹁︣م ،﹇﹢اره ︀در ﹝︪﹊﹩،﹋︀ور 
︣﹎︤اری ﹝﹠︀﹇︭ـ﹥ ︻﹞﹢﹝﹩ ا﹇︡ام ﹡﹞︀︡.﹝︐﹆︀︲﹫︀ن   ︋ ﹅︣︵ ـ﹛ و ﹝﹆﹠︺﹥" از﹑︻
︀︻️ ١٣ ﹝﹢رخ   ︣﹋️ در ﹝﹠︀﹇︭﹥ ︡ا﹋︓︣ ︑︀︨  ﹝﹫︐﹢ا﹡﹠︡ ︗️ در︀﹁️ ا︨﹠︀د︫ 
٩٩/٠٢/١٨ ︋﹥ آدرس ﹝︪ـ -︡︀رراه ︫ـ︡ا –︋︀زار ﹝︣﹋ـ︤ی ﹁︀ز ١-︎﹑ک 
 ﹩﹎︀پ آ ﹤﹠︤﹨ .︡﹠︀﹞︣﹁ ﹤︺︗٣٠۴ -﹝﹢︨︧﹥ ︑︀﹝﹫﹟ و ︎︪︐﹫︊︀﹡﹩ ر︲﹢ی ﹝︣ا

﹞︀ره ︑﹞︀س٣٢٠٠١۵٠۶-٠۵١ ﹢د.︫  ﹢ا﹨︡︋  ︣﹡︡ه ﹝﹠︀﹇︭﹥︠  ︋﹥ ︻︡ه︋ 

« ﹝﹠︀﹇︭﹥ ︻﹞﹢﹝﹩ ︑︀﹝﹫﹟ ا﹜︊︧﹥ »

اداره ﹋﹏ ︔︊️ ا︨﹠︀د و ا﹝﹑ک ا︨︐︀ن ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی ﹝︣︗︹ ︔︊️ ︫︣﹋️ ﹨︀ و ﹝﹢︨︧︀ت ︾﹫︣︑︖︀ری ︑︣︋️ ︗︀م (٨٢٦٤٦٩)

آ﹎﹩ ︑︽﹫﹫︣ات ︫︣﹋️ ﹞﹏ و ﹡﹆﹏ ﹋︀﹝﹫﹢﹡︡اران ︑︣︋️ ︗︀م ︫︣﹋️ ︑︺︀و﹡﹩ ︋﹥ ︫﹞︀ره ︔︊️ ١٤٧ و ︫﹠︀︨﹥ ﹝﹙﹩ ١٠٣٨٠٠٢٦٦٧٦

︑︣︋️ ︗︀م  ا︗︐﹞︀︻﹩ ︫︨︣︐︀ن  ر﹁︀ه  ،﹋︀رو  ︑︺︀ون  ﹡︀﹝﹥ ︫﹞︀ره ٧٦٥٥﹝﹢رخ ١٣٩٨,١٢,٢٢اداره  ︋︣ا︋︣  و  ا︨︐﹠︀د ︮﹢ر︑︖﹙︧﹥ ﹨﹫︡﹞ ️︣ه ﹝﹢رخ ١٣٩٨,١٢,١٩   ﹤︋
 ﹜﹫﹡ ا︋︡ال آ︋︀دی) از ︨﹞️ ﹝︡︣ ︻︀﹝﹙﹩، ︠︀﹡﹛ ز﹨︣ه ︾﹀﹢ری ︀ر﹝﹟   ﹩ ﹐﹢﹞ ︀︲︣﹞﹑︾ آ﹇︀ی) ﹏﹞︀︻ ︣︡﹞ ا︨︐︺﹀︀ی ﹤︋  ﹤︗﹢︑︀︋  : ︑︭﹞﹫﹞︀ت ذ﹏ ا︑︀ذ ︫︡ 
︀﹇﹫﹞︀﹡︡ه ﹝︡ت ︑︭︡ی ﹨﹫︡﹞ ️︣ه ︑︀ ︑︀ر ١٤٠٠,٦,٢٦ا﹡︐︀ب  ︣ای︋  ︣﹋️ ︑︺︀و﹡﹩︋   ︫﹏﹞︀︻︣︡﹞ ️﹝  ︨﹤ ︀﹝︡اران) دارای ﹋︡ ﹝﹙﹩ ٠٧٣١٥٧٤١٨٤︋  (︠︀رج از︨ 
 ﹜﹫﹡ ︀ر﹝﹟  ︾﹀﹢ری  ز﹨︣ه   ﹜﹡︀︠  ️︋︀︔ ا﹝︱︀ی   ︀︋ ︋︀دار  اوراق  و  ︋︣ات  و   ﹤︐﹀︨  ،﹉  ﹏﹫︊﹇ از   ﹩﹊﹡︀︋ ︑︺︡آور  و  ر︨﹞﹩  ا︨﹠︀د  و  ﹇︣ارداد﹨︀  و﹋﹙﹫﹥   ︡﹡︡︣د﹎
(﹝︡︣︻︀﹝﹏ ) و آ﹇︀ی ︧﹟ ﹇﹙﹩ ﹋︪️ ﹝﹠︡ی (ر︡﹞ ️﹫﹨ ︦﹫︣ه ) و در ︾﹫︀ب ا︪︀ن آ﹇︀ی ︗﹙﹫﹏ ︻︣ب ا﹝﹫︣آ︋︀دی ( ﹡︀︉ ر﹫︦) و ﹝︣ ︫︣﹋️ دارای ا︻︐︊︀ر 

ا︨️ و ا︨﹠︀د ︻︀دی و ﹡︀﹝﹥ ﹨︀ ︋︀ ا﹝︱︀ی ︠︀﹡﹛ ز﹨︣ه ︾﹀﹢ری ︀ر﹝﹟ ﹡﹫﹛ ( ﹝︡︣ ︻︀﹝﹏) و ﹝︣ ︫︣﹋️ ﹝︺︐︊︣ ︠﹢ا﹨︡ ︋﹢د. 

,ع
۹۹
۰۰
۴۵
۵

گری نویل امکان از سرگیری مسابقات را بررسی می کند

بازگشت فوتبال خطرناک است
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

در ادامه تأثیر بر صنعت سینما
»کرونا« مقررات »اسکار« را تغییر داد

سیما و ســینما :با توجه به 
تأثیــری که بیمــاری کرونا 
گذاشــته  فیلم ها  نمایش  بر 
اســت، آکادمی اسکار دست 
به اصلاح مقررات خود زد.به 
نقل از ورایتی، در نشستی که 
هیئت رئیســه آکادمی اسکار 

روز سه شنبه برگزار کرد، در مقررات شرکت فیلم ها در رقابت اسکار و 
اینکه هر فیلم باید حداقل هفت روز در سینماهای تجاری لس آنجلس 
نمایش داشــته باشد تا حائز شرایط شرکت در رقابت اسکار تشخیص 

داده شود، تجدیدنظر شد. 
به جای این قانون مقرر شــد اگر فیلمــی به صورت دیجیتالی هم به 
نمایش درآمده باشد، می تواند در اسکار دوره بعدی جزو مدعیان باشد. 
با این حال این تغییر به این معنی نیست که هر فیلمی که دیجیتال 
پخش شده هم در اسکار شــرکت داده می شود بلکه فیلم باید دارای 
برنامه اکران سینمایی از قبل باشد. فیلم همچنین باید به مدت ۶۰ روز 
از زمان استریم شدن یا انتشار وی اودی آن در دسترس اعضای آکادمی 
باشد تا بتوانند آن را تماشا کنند.دیوید روبین، رئیس آکادمی با تأکید 
بر اینکه آکادمی معتقد اســت هیچ راهی بهتر از تماشای فیلم ها در 
ســینما وجود ندارد تا بتوان به جادوی آن ها پی بــرد، با بیانیه ای با 
همراهی دان هادسون، مدیرعامل آکادمی تأکید کرد: تعهد ما نسبت 
با این امر بی تغییر است.نود و سومین دوره اهدای جوایز آکادمی اسکار 

۲۸ فوریه ۲۰۲۱ برگزار می شود.

 دستمزد 90هزار تومانی محمدعلی کشاورز 
برای »کمال الملک«
ایسنا: این روزها که بسیاری 
از مردم در تعطیلات اجباری 
کرونایی، کشوها و گنجه های 
قدیمــی خود را گشــوده اند 
یا ســراغ عکس ها و اشــیای 
و خاطرات  رفته اند  گذشــته 
خوششــان را زنده می کنند، 

موزه سینما نیز قراردادی را منتشر کرده که طرف اول آن محمدمهدی 
دادگوست و طرف دومش محمدعلی کشاورز و البته شخص کارگردان 

هم علی حاتمی است.
به گزارش ایســنا، کمتر سینمادوســتی را بتوان پیــدا کرد که فیلم 
»کمال الملک« علی حاتمی را ندیده باشد. فیلمی که پس از گذر سالیان 
گرد کهنگی بر آن ننشسته و همچنان دیدنی و شنیدنی است.اما آنچه 
بتوان رنگ گذر زمان را بر آن احساس کرد، قرارداد یکی از آثار ماندگار 
ســینمای ماست. قراردادی در نهایت ســادگی بدون هیچ پیش شرط 
عجیب و غریبی، بدون هیچ حاشــیه و زیاده خواهــی، قراردادی که از 
سلامت سینمای ایران در آن سال ها حکایت دارد.البته مبلغ این قرارداد 
که حالا برای ما شــگفت انگیز است، قطعاً لبخندی هم بر گوشه لبمان 
می نشاند. چه کسی باورش می شــود یکی از بازیگران سرشناس ایران 
برای بازی در این فیلم، 9۰ هزار تومان دســتمزد گرفته باشد. درست 
است ســال ۶۲ زمانی که این قرارداد بسته شده، عدد و رقم ها با امروز 
ما فاصله  بســیاری دارد، اما این رقــم در همان دوره نیز رقمی نجومی 
محسوب نمی شده  است.محمدعلی کشاورز که در همان زمان هم یکی 
از بازیگران بنام ایران بوده، برای بازی در این اثر 9۰ هزار تومان دستمزد 
گرفته است. در این قرارداد ذکر شده اگر مدت زمان فیلم برداری بیش 
از زمان مقرر به طول بینجامد، با توافق طرفین مبلغی به این دستمزد 

افزوده خواهد شد.
37 سال از نگارش این قرارداد و ساخت این اثر می گذرد. 

صرف نظر از نوستالژی و خاطره بازی، هنوز »کمال الملک« برای ما حرف 
و سخن دارد و با زیبایی ستایش  برانگیزش می تواند در این روزهایی که 

به رنگ انتظار آمیخته است، حالی خوش به ما ببخشد.
فیلمی که درباره زندگی نقاش چیره دســت سرزمین ماست. جمشید 
مشایخی )در نقش کمال الملک(، عزت الله انتظامی )در نقش ناصرالدین 
شاه(، علی نصیریان ) در نقش مظفرالدین شاه(، داوود رشیدی )در نقش 
رضاشاه( و محمدعلی کشاورز )در نقش اتابک اعظم( جلو دوربین علی 
حاتمــی قرار گرفتند و اثری را خلق کردنــد که حالا جزو خاطره های 

مشترک نسل های مختلف است.

 سیما و سینما/زهره کهندل  پس از توفیق 
نسبی فیلم »خروج« در اکران آنلاین که این فیلم را 
در سه روز به باشگاه میلیاردی ها اضافه کرد، برخی 
از صاحبان فیلم ها ترغیب شدند که آثارشان را در 
مسیر اکران آنلاین قرار دهند. فیلم »طلا« ساخته 
پرویز شهبازی هم به عنوان دومین فیلم در صف 
اکران آنلاین، نمایش خود را در شبکه های VOD از 
دیروز آغاز کرد. در سینمای آنلاین که بلیت فروشی 
از طریق دو پلتفرم پخش آنلاین فیلیمو و نماوا انجام 
می گیرد و کاربران می توانند در یک بازه زمانی ۶ 
ساعته فیلم خریداری شده را تماشا کنند. فیلم 
اولین فیلم  ابراهیم حاتمی کیا به عنوان  »خروج« 
از ۲میلیارد  بیش  تاکنون  ایران  آنلاین  سینمای 
تومان فروخته است. صاحبان این فیلم در اقدامی 
جدید نخستین اکران»سینما ماشین« را از فردا با 
نمایش فیلم سینمایی »خروج« در پارکینگ شماره 
3 برج میلاد به مدت یک هفته در دو سانس ۲۱ 
و ۲3:3۰ آغاز خواهند کرد. این طرح تحت تدابیر 
بهداشتی و با مجوز و موافقت ستاد ملی مقابله 
فیلم  بلیت  و  شد  خواهد  انجام  کرونا  بیماری  با 
سینمایی »خروج« در »سینما ماشین« از صبح امروز 

در سایت سینماتیکت به فروش می رسد.

  جایگزینی خوب #
برای اکران های  پرهزینه

پرویــز شــیخ طــادی، 
و  ســینما  کارگــردان 
اســت   معتقد  تلویزیون 
اکران آنلاین فیلم ها شیوه 
اســت، چون  معقولــی 
برای  ویــژه ای  شــرایط 
پیشگیری از شیوع بیماری کرونا وجود دارد و اکران 
آنلایــن هزینه های مــردم را برای فیلــم دیدن و 
هزینه های تهیه کننده را برای نمایش آن کم می کند 
که اگر جابیفتد جایگزیــن خوبی برای اکران های 

پرهزینه است. 
وی بــا بیان اینکه موفقیت فیلم »خروج« در اکران 
آنلاین موجب ترغیب صاحبان دیگر فیلم ها از این 
شیوه اکران شده است، به خبرنگار ما می گوید: برخی 
آثار برای نمایش در شبکه خانگی بهتر هستند چون 
از نماهای بسته استفاده می کنند، گفت وگومحور 
هستند و پروداکشن ندارند که برای نمایش آن ها 
نیاز به پرده عریض نیســت و بیشتر شبیه به یک 
فیلم تلویزیونی قوی هستند. این فیلم ها از لحاظ 
فرم بصری نیازمند پرده عریض نیســتند و نمای 
قاب تلویزیون هم برایشان کافی است. شیخ طادی 
می گوید: به نظرم فیلمی همچون »خروج« نیاز به 
پرده عریض برای نمایش داشــت، ولی با توجه به 
شیوع ویروس کرونا، صاحبان فیلم تصمیم به اکران 
آنلاین آن گرفتند. البته حسن فروش آنلاین این 
اســت که هزینه پخش ندارد و به نفع تهیه کننده 
است، ضمن اینکه برای مردم هم به صرفه تر است و 
به تعداد تماشاچیان سینمای ایران اضافه می کند، 

به ویژه برای اقشــار کم درآمد کــه با پرداخت یک  
بلیت، خانوادگی به تماشای فیلم می نشینند.

وی ادامه می دهد: اکران آنلاین مزیت های زیادی 
دارد و فقط حسن جمعی بودن سالن سینما را ندارد، 
اینکه تماشــاچیان با سلیقه های مختلف کنار هم 
می نشستند و فیلمی را تماشا می کردند، اما اتفاق 
فرهنگی ارزشمندی رخ داده که با توجه به شرایط 
ســخت اقتصادی، مردم با هزینه بســیار کمتری 
می توانند فیلم بینند، در واقع اقشار کم درآمد هم 

فرصت دیدن فیلم های جدید را پیدا کردند.

  فرصتی برای نمایش #
فیلم های  سرگرم کننده

شــیخ طادی درباره اکران »سینما ماشین« فیلم 
»خروج« کــه از فردا در پارکینگ شــماره 3 برج 
میــلاد تهران کلیــد می خورد، می گوید: شــیوه 
نمایش »سینما ماشین« برای فیلم هایی که جنبه 
سرگرمی دارند خوب اســت، زمانی که این شیوه 
اکران در آمریکا راه افتاد و خیلی هم توســعه پیدا 
نکرد، برای نمایش فیلم های ســرگرم کننده بود، 
چون جنبه تفریحی داشت، مردم در خودروهایشان 
می نشستند، غذا می خوردند، حرف می زدند و در 
کنار آن فیلم هم می دیدند، در این شیوه تماشای 
فیلم خیلی با دقت نبود،  چون آداب سینما را برای 

فیلم دیدن نداشت.
وی توضیح می دهد: این شیوه از ابتدا که در آمریکا 
رواج یافت برای تفریح و سرگرمی طراحی شده بود، 
به نظرم این شیوه اکران بیشتر به درد فیلم های طنز 
می خورد که چندان نیاز به تمرکز و تفکر ندارد. در 
آمریکا هم به این سینما سرگرمی سبک می گفتند 
که اگر تماشاچی بخشــی از فیلم را هم از دست 

می داد برایش اهمیتی نداشت. 

این کارگردان با بیان اینکه شــیوه نمایش »سینما 
ماشین« شــکل جدیدی از اکران در ایران است و 
در مرحله آزمایشــی قــرار دارد، می گوید: ما هیچ 
تجربه ای از معایب و محاســن این شــیوه نداریم، 
باید دقت شود که این شیوه در آمریکا و اروپا اجرا 
شده و به دلیل اینکه خودرو، نوعی حریم خصوصی 
محسوب می شــود، فضای آزادتری به تماشاچی 
می دهد در حالی که در کشور ما شرایط فرهنگی 
متفاوتی وجــود دارد و ایجاد این حریم خصوصی 
ممکن اســت تبعات فرهنگی در پی داشته باشد. 
مثلاً سیگار کشیدن یا رفتارهای خلاف عرف انجام 
شود، به این دلیل واهی که تماشاچی درون خودرو 

شخصی است، باید برای این مسائل فکری شود. 
شیخ طادی معتقد است: »ســینما ماشین« ایده 
جدیدی اســت ولی باید برای تبعات فرهنگی آن 
تدبیر شود، ســینما فقط این نیست که بفروشد 
آن هم به هر قیمتی. به نظرم ســینمای روباز فکر 
بهتــری بود تا نمایش فیلم بــرای افراد در خودرو 
شخصی شــان. در همان پارکینگ که فضای روباز 
داشــت، تماشاگران می توانســتند با فاصله از هم 
بنشــیند، ضمن اینکه ما تجربه اکــران فیلم در 

سینمای روباز را داشتیم. 

 در آینده هم به اکران آنلاین نیاز داریم#
حمیدرضا مدقق، منتقد 
ســینمایی و کارشناس 
رســانه برای بررسی این 
موضوع، وضعیت فعلی و 
چشم انداز آینده سینمای 
ایران را تشریح می کند و 
به خبرنگار ما می گوید: در وضعیت فعلی بیش از دو 
ماه است که سالن های سینماهای کشور تعطیل 

هستند، زمانی که سینماها باز بودند ترافیک اکران و 
فیلم سوزی را داشتیم، هر سال به تعداد فیلم هایی 
که در صف اکران هستند اضافه می شود، چون تولید 
فیلم بالاست، ولی سالانه بین 5۰ تا ۶۰ فیلم فرصت 
اکران پیدا می کننــد. وی ادامه می دهد: وضعیت 
اکران فیلم ها به ســامان نبود که بــا آمدن کرونا، 
سینماها تعطیل شــد و دو فصل از بهترین زمان 
اکران را از دســت دادیم. در این وضعیت برخی از 
فیلم ها باید شکل نمایش خودشان را در پلتفرم ها و 
پنجره های جدید پیدا کنند.به گفته وی در وضعیت 
فعلی، احتمالاً سالن های ســینما تا عید فطر باز 
نشــوند و بعد از آن هم به شــکل گسترده ای این 
بازگشایی امکان پذیر نیســت. در شرایطی که دو 
فصل از اکران نمایش عمومی را از دســت دادیم، 
منطقی است که فیلم ها به دنبال مجاری جدیدی 
بــرای نمایش بروند که فیلم »خروج« اولین تجربه 

اکران آنلاین بود و فیلم »طلا« هم دومین. 
مدقق از این اتفاق به عنوان یک توفیق ناگریز یاد 
می کند و می گوید: اینکه گفته می شود فیلم های 
کم فروش در اکران سینمایی، اکران آنلاین می شوند 
حرف درستی نیست. در حال حاضر این شرایط به 
سینمای ایران تحمیل شده است. ضمن اینکه اکران 
آنلایــن در دیگر جاهای دنیا هم می افتد همچون 
نت فیلکس که شبکه نمایش آنلاین است و در ایام 
کرونا به بازدیدکنندگان و خریداران اشتراک آن به 

صورت میلیونی اضافه شد.
وی خاطرنشــان می کند: در چشم انداز آینده هم 
به اکران آنلاین فیلم ها نیاز داریم مثل همه جای 
دنیا. رسانه های جدید و شکل های جدید ارتباطی 
موجب شــده که همه چیز در دنیا تغییر کند و به 
سمت شکل جدید مصرف کالاهای فرهنگی برویم. 
مثلاً روزنامه و کتاب را از روی صفحه گوشی هایمان 

می خوانیم، نمی توان در مقابل نوآوری مقاومت کرد، 
ولی این به معنای تعطیلی همیشــگی سالن های 

سینما نیست.
به باور این کارشــناس، تقویت پلتفرم های جدید 
و اکران های آنلاین قطعاً به سینمای ایران کمک 
می کند به طوری که در آینده و بعد از تمام شدن 
شرایط کرونایی، نمایش آنلاین فیلم ها از ترافیک 
اکران کم می کند. برخی از فیلم ها اساساً برای اکران 
سینمایی ســاخته نمی شوند و می توانند در اکران 
آنلاین با استقبال مواجه شوند. این اتفاق می تواند 
موجب تقویت سریال ســازی شود و فیلم های کم 
هزینه ای که شــاید راهی بــرای نمایش عمومی 
نداشته باشند یا تمایلی به اکران سینمایی ندارند 
به صورت اینترنتی نمایش داده شــوند. برخی از 
جشــنواره ها را می توان با هزینه های کمتر در این 
فضا برگزار کرد، همچون اتفاقی که قرار اســت در 
شبکه یوتیوب بیفتد و برخی فستیوال های درجه 
یک دنیا در آنجا به شــکل اینترنتی برگزار شوند، 
این شرایط ناگزیر است، چون فناوری این تقاضا را 

ایجاد می کند. 

 معضل همه گیر سرقت فیلم#
وی درباره اینکه احتمال تدوین دستورعملی برای 
تمایز قائل شدن در ممیزی فیلم های اکران آنلاین 
و اکران سینمایی وجود دارد، عنوان می کند: طبعاً 
مقرراتی برای اکران آنلاین اعمال می شــود، به هر 
حال تجربه جدیدی است و باید راه بیفتد و هنوز 
برای این مباحث زود است، چون نقاط قوت و ضعف 
آن باید آشــکار شود، تاکنون که نقاط  قوت اکران 

آنلاین بیشتر بوده است.
مدقق درباره انحصاری شــدن شبکه های نمایش 
اکــران آنلاین می گوید: ۶، هفت شــبکه نمایش 
اینترنتی فیلم وجود دارد که نســبتاً تنوع خوبی 
دارند، چون باید رقابت وجود داشته باشد تا مردم 
انتخاب کنند، به نظرم چند شبکه دیگر هم دارند 
اضافه می شوند.وی درباره اینکه با قوت گرفتن اکران 
آنلاین، شبکه های نمایش دهنده می توانند علاوه بر 
پخش آثار، تولیدکننده آثار فرهنگی هم باشــند، 
یادآور می شود: برخی از این شبکه ها درگیر تولید 
هستند و اگر این روند سرعت بیشتری بگیرد، قطعاً 

بیشتر تولید می شوند.
این کارشناس رســانه، مهم ترین مشکل در اکران 
آنلاین را سرقت فیلم ها می داند و یادآور می شود: این 
معضل نه فقط در ایران که در همه جای جهان وجود 
دارد و موجب شده که تهیه کننده ها و فیلم سازان برای 
اکران آنلاین با احتیاط برخورد کنند. صنعت هالیوود 
ســالانه میلیون ها دلار از این ماجرا ضرر می کند و 
هنوز به راه حل قطعی برای این ماجرا نرسیده است. 
سینمای ایران هم باید از این تجربه ها استفاده کند 
تا ضریب آسیب رســانی را کم کنــد. در واقع باید 
فکری اساسی برای موضوع ســرقت فیلم ها شود. 
البته همیشه فرهنگ سازی مؤثر است و مردم باید 
نحوه صحیح استفاده از کالای فرهنگی را یاد بگیرند.

کلاس های تئاتر سمندریان، زنده می شود !
ایسنا: حمید سمندریان به تئاتر ایران باز می گردد و دیگر 
بار دانشجویان و  هنرجویان می توانند در کلاس های درس او 
حضور پیدا کنند؛ این جمله به هیچ عنوان تخیلی یا برآمده 
از یک آرزوی محال نیست. افسانه ماهیان یکی از شاگردان 
این استاد تئاتر که مجوز نشر و نگهداری تمام آثار او را دارد، 
در سالروز تولد این هنرمند و استاد تئاتر ایران از حضور دوباره 

او در زمینه آموزش تئاتر سخن می گوید.
تولد حمید سمندریان در شناسنامه روز 9 اردیبهشت است، 
ولی دوستداران و شاگردان او همیشه روز ۱۲ اردیبهشت ماه 
به انگیزه روز معلم برای استاد خود جشن می گرفتند تا این 
جشن هم به مناسبت زادروز این هنرمند و هم برای قدردانی 
از مقام معلمی او باشد.هشــت ســالی از سفر بی بازگشت 
ســمندریان می گــذرد. ماهیان در ایــن گفت وگو توضیح 
می دهد: تصمیم دارد فیلم کلاس های آموزشی سمندریان را 
همراه با ۸۰ گفت وگوی ضبط شده از او در فضایی مناسب 
منتشر کند تا حیات این هنرمند به ویژه در عرصه آموزش که 
همیشــه مورد توجه و علاقه اش بوده است، ادامه پیدا کند.

وی می گوید: از کلاس های آموزشی ایشان آرشیو تصویری 
کاملی دارم. ضمن اینکه بیش از ۸۰ گفت وگوی ضبط شده 
از ایشــان نزد من است. به طوری که با همه این ها می توان 

واحد درسی حمید سمندریان را در دانشگاه تعریف کرد.
 مدت هاست درباره چگونگی توزیع فیلم  کلاس های آموزشی 
استاد سمندریان فکر می کنم و این روزها یکی از مهم ترین 
هدف های من این اســت که این فیلم های ضبط شــده را 
به بهترین شکل منتشــر و توزیع کنم ، زیرا این مهم ترین 
میراثی اســت که از استاد باقی مانده و آنچه ما و نسل های 
پس از ما را به ایشان وصل می کند، همین میراث ارزشمند 
آموزشی اســت.   این کارگردان تئاتر که یکی از مهم ترین 
ویژگی های ســمندریان را در به روزبــودن او می داند، ادامه 
می دهد: ایشان در تئاتر به هفت نسل آموزش داده؛ از استاد 
انتظامی و کشــاورز تا هنرجویان و دانشــجویان اوایل دهه  
۸۰ و آموزه های او همچنان تازه و اثرگذار اســت و می تواند 

راهگشای هنرجویان و دانشجویان نسل های بعدی باشد.
ماهیــان درباره چگونگی توزیع و انتشــار ایــن فیلم های 

آموزشــی ادامه می دهد: هنوز به نتیجه قطعی نرســیده ام. 
راه های مختلفی وجود دارد ولی قدر مسلم اینکه می خواهم 
این فیلم ها به بهترین شــکل عرضه شود و به زودی در این 
زمینــه تصمیم گیری می کنم. در حــال حاضر این فیلم ها 
جمع آوری، تنظیم و آماده شده، ولی باید در شرایط درستی 
منتشر شود.این بازیگر تئاتر یادآوری می کند: شاید بسیاری از 
شاگردان استاد سمندریان بتوانند دیدگاه های ایشان را درباره 
موضوعات مختلف به دانشجویان نسل های بعدی منتقل کنند، 
ولی شنیدن بی واسطه صدای ایشان با مثال ها و تحلیل هایی 
که دارد، قطعاً تأثیرگذاری اش صدچندان خواهد بود و معتقدم 
در این زمینه شاگردانشان نمی توانند حق مطلب را ادا کنند.

ماهیان با به یاد آوردن دوره دانشــجویی خود اضافه می کند: 
دوره ما مثل امروز فیلم و تصویر از تئاتر به راحتی در دسترس 
نبود. گاهی که اســتادان فیلم ویدئویی از یکی از هنرمندان 
بنام جهان را به کلاس می آوردند، برایمان غنیمتی ارزشمند 
بود. امروزه مطالب آموزشی زیادی در کلاس های آنلاین ارائه 
می شود، ولی شکل درست آموزش بازیگری و کارگردانی تئاتر 

در رو دررو بودن آن است، اما در مورد استادانی مانند حمید 
سمندریان یا دیگر استادان تأثیرگذار ما، وجود این فیلم های 
آموزشی گنجینه گرانبهاست.وی تأکید می کند: این موضوع 
نه تنها در مورد اســتاد سمندریان که درباره دیگر هنرمندان 
مهم تئاتر ما همچون استاد بهرام بیضایی، دکتر علی رفیعی و 
... نیز کامل صدق می کند و ما باید آموزه های آنان را گردآوری 

و به نسل های بعدی منتقل کنیم.

تئاتر

»خروج« راه ورود فیلم های دیگر را به اکران آنلاین باز کرد

از» سینما خانه« تا » سینما ماشین«

صفحه 12   1399/02/11

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )826380(

 آگهی تغییرات شرکت بازرگانی زعفران اسفدان سهامی خاص به شماره ثبت 13496 و شناسه ملی 10380291471

 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1397,03,28 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقای حسین سالاری به سمت رئیس 
هیئت مدیره کد ملی 0934338469 آقای محمد سالاری به سمت نایب رئیس کد ملی 0941254860 آقای علی سالاری 
به سمت عضو هیئت مدیره و مدیر عامل کد ملی 0859439331 کلیه چکها و اسناد تعهد آور با امضاء ثابت آقای علی 
سالاری مدیر عامل و عضو هیئت مدیره و امضاء رئیس هیئت مدیره آقای حسین سالاری یا امضاء آقای محمد سالاری 

نایب رئیس هیئت مدیره ، همراه با مهر شرکت معتبر میباشد. 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )826437(

آگهی تغییرات شرکت عرش سرما شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 23524 و شناسه ملی 10380389734

به کدملی  : آقای فرخ محمد زاده طبسی  اتخاذ شد  استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1397,05,25 تصمیمات ذیل  به   
0934183260 به سمت رئیس هیئت مدیره خانم فریبا محمد زاده طبسی به کدملی 0943335043 به سمت نائب رئیس هیئت 
مدیره خانم فاطمه کاظمی به کد ملی 0937532541 به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره برای باقیمانده مدت تصدی تا 
تاریخ 97,12,23 انتخاب گردیدند. حق امضای کلیه اوراق و اسناد رسمی و تعهدآور و بانکی با امضای منفرد رئیس هیئت مدیره 

همراه با مهر شرکت دارای اعتبار خواهد بود . 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )826444(

آگهی تغییرات بصیر محاسب توس موسسه غیر تجاری به شماره ثبت 4785 و شناسه ملی 14005277508

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی شرکا مورخ 1398,09,21 ونامه شماره 98,243500 مورخ 1398,11,29 جامعه حسابداران تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - آقایان 
ابراهیم ثنایی فرد، محمد ابراهیم پژمان، علی توکلی نیا و حمید غفوریان هریک با دریافت کلیه سهم الشرکه خود به مبلغ 7.000.000 ریال از صندوق مؤسسه از 
به چهار  نفر  از پنج  یافت -2 تعداد اعضاء هیئت مدیره  میلیون ریال(کاهش  میلیون ریال )هفتاد و دو  به مبلغ 72  نتیجه سرمایه مؤسسه  مؤسسه خارج گردیدند در 
براتعلی مشکانی  بنی فاطمی کاشی 0046494979  اقایان سیدمحمدرضا  بشرح صورتجلسه اصلاح گردید. -3  اساسنامه موسسه  ماده 26  نتیجه  یافت و در  نفر کاهش 
2122110422 غلامحسین پورفاطمی جزین5629875000 علیرضا رضایی0937723053 به عنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت باقیمانده دوران تصدی مدیران 
تا 1399,05,20 انتخاب می گردند . اخرین میزان سهم الشرکه شرکا به شرح ذیل میباشد : آقای علیرضا رضائی 12,000,000 ریال آقای غلامحسین پورفاطمی جزین 
ریال ومرتضی  ازاد 7,000,000  عبداله  ریال  کاشی 12,000,000  فاطمی  بنی  ریال وآقای سید محمدرضا  براتعلی مشکانی 12,000,000  آقای  و  ریال   22,000,000

دهقانی 7,000,000 ریال
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری زبرخان )826468(

آگهی تغییرات شرکت نخریسی و نساجی خسروی خراسان شرکت سهامی عام به شماره ثبت 206 و شناسه ملی 10860062290

به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1398,12,15 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1ـ آقای جلیل ارغند به شماره ملی1379634180به سمت رئیس هیئت مدیره به 
نمایندگی از موسسه سازمان اقتصادی رضوی به شناسه ملی 10380129694 - آقای کیوان شیخی به شماره ملی2871178917 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به 
نمایندگی از شرکت سرمایه گذاری ملی ایران به شناسه ملی 10100686779 - آقای هادی بهروزنیابه شمارملی1063040991به سمت عضو هیئت مدیره به نمایندگی 
از فرش آستان قدس رضوی به شناسه ملی 10380178852 - آقای سید محمد داودی مقدم به شمارملی0939457075به سمت عضو هیئت مدیره به نمایندگی از 
شرکت کشت و صنعت انابد به شناسه ملی 10860073851 -آقای علی فدیشه ای به شمارملی1061902471بعنوان مدیرعامل و عضو هئیت مدیره به نمایندگی از آستان 
قدس رضوی به شناسه ملی 14004342173برای مدت باقیمانده تصدی تا تاریخ 1399,03,31تعیین شدند - کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک ، 

سفته ، بروات ، قراردادها و عقوداسلامی با امضاءمدیرعامل و یکی از اعضاء هئیت مدیره ویا دونفراز اعضاء هئیت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 

,ع
99
00
45
3

 آگهی تغییرات شرکت کیان کاوه مهر پارس شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 41469 و شناسه ملی 10380572740
 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398,03,29 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : بند 11 ماده 39 اساسنامه به شرح ذیل اصلاح گردید: تحصیل اعتبار از 
بانکها و شرکتها و موسسات و هر نوع استقراض و اخذ وجه به هر مبلغ و به هر مدت و به هر میزان بهره و کارمزد و با هرگونه شرایط که مقتضی باشد و نیز اجازه ترهین 

اموال شرکت جهت اخذ تسهیلات از بانکها . 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )826508(
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آگهی تغییر مرکز اصلی شرکت صنایع خلاق رضوی شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 67692 و شناسه ملی 14008238695
 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398,07,13 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از واحد ثبتی مشهد به تهران به نشانی استان 
تهران ، منطقه 15، شهرستان تهران، بخش مرکزی ، شهر تهران، محله بهار، خیابان انقلاب اسلامی ، خیابان بهار جنوبی، پلاک 37، برج بهار ، طبقه سوم ، واحد 

556 کد پستی 1561636434 منتقل گردید و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح شد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )826547(
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